
روزنامه

شنبه
17 اردیبهشت 1401 
قیمت: 3000 تومان

شماره 1007

حراجِ سرمایه های »استقلال«؛

بفرمائید پــول و شهــرت!

»معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی البرز« خبر داد:

آغاز واکسیناسیون فلج اطفال برای 
کودکان اتباع خارجی در استان البرز

در انتظارِ رونمایی از 
یک فرمولِ مهم؛

الگوی مصــرف!
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»دنیای هوادار« مشکلات متعدد اقتصادی 
كشور را بررسی می كند؛

پدیده »دولت زدگی«!
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چندی پیش، اخباری مبنی بر درخواست مدیران سابق استقلال برای دریافت پولِ خود از این باشگاه منتشر شد؛ آن هم 
توسطِ افرادی که همگی در دورانِ صدارت »مسعود سلطانی فر« در وزارت ورزش و جوانان به بدنه ی مدیریتی باشگاه 

ادامهدرصفحه7استقلال وارد شده بودند...
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آموزش

دنیایهواداریادوخاطرهشهدابویژهمدافعحرم
»محمودرادمهر«که۱۶اردیبهشت۱۳۹۵در»خانطومان«

بهمقامشامخشهادتنائلگشتراگرامیمیدارد

گزارش

خبر

خبر اول

»سخنگوی دولت«:
قیمت نان برای مردم تا پایان سال 

تغییر نمی كند
عنوان: »علی بهادری جهرمی« - سخنگوی دولت- به بیان 
برنامه های دولت برای رفع مسائل اقتصادی پرداخت و گفت: 
این دولت خود را دولت مردم می داند و مردمی بودن شعار 
اصلی دولت است و معتقد است باید به مردم اطلاع داده 
شود آن چیزی را که مرتبط با حقوق مردم است و مردم 
باید صادقانه درجریان باشند چراکه مردم صاحبان حکومت 
هستند و خود آنها باید در فرایند تصمیم گیری مشارکت 
داشته باشند و جامعه نخبگان به عنوان نمایندگان تخصصی 

همین  مردم باید در حوزه های مختلف اظهار نظر کنند.
وی با بیان اینکه از ابتدای تشکیل دولت سیزدهم درباره 
مسائل اقتصادی طرح ها و نظر ها برای حل مسائل مردم 
بیان شده است، یادآور شد: اقتصاد ما بیمار است و سال 
های سال مردم این بیماری را لمس می کنند و طعم این 
تبعیض ها را در حوزه اقتصادی می چشند و رانت ها و 
بیکاری ها را سال هاست که می بینند و همزمان با این 
هجمه اقتصادی دشمن و جنگ اقتصادی علیه مردم که 
به واسطه تحریم های ظالمانه رخ داده آثار آن را مردم می 
بینند. یکی از اولویت های اساسی دولت مسایل اقتصادی 
است، به همین دلیل در سند تحول دولت هم ۱۲ موضوع 

درباره اقتصادی بیان شده است. 
بهادری جهرمی تاکید کرد: ثابت ترین معضل اقتصادی 
کشور تورم است و متاسفانه تورم یک بیماری مزمن در 
کشور شده و حدود چهار سال است که کشور تجربه تورم 
۴۰ درصد را دارد و وضعیت اقتصاد ما بحرانی شده است و 

چندین سال متوالی مردم با تورم های بالا روبرو هستند.
سخنگوی دولت درباره هدفمند کردن ارزچهار هزار و ۲۰۰ 
تومانی اظهار داشت: دولت با گذشت  ۹ ماه از مدیریت خود 
در این مدت مکلف بوده که نظام پرداخت یارانه ها را اصلاح 
کند. در قانون بودجه سال گذشته وقتی که دولت مردمی 
شروع به کار کرده منابع ارز ترجیحی که در قانون بودجه ۱۴۰۰  
پیش بینی شده بود، تمام شد و منبعی برای اختصاص 
ارز ترجیحی وجود خارجی نداشت. اما دولت با روش های 
مختلف توانست منابعی را تامین و سال ۱۴۰۰ را سپری کند 
و در قانون بودجه امسال هم مکلف است همه منابع ارزی 
را به صورت نیمایی محاسبه کند. یعنی منابعی برای ارز 

ترجیحی یارانه ایی نخواهد داشت.
سخنگوی سیزدهم همچنین رفع فقر مطلق را از اولویت های 
دولت برشمرد و گفت: یکی از برنامه های دولت برای از بین 
بردن فقر اصلاح نظام پرداخت یارانه نقدی است و هر چقدر 
یارانه هدفمند تر باشد فقر کاهش می یابد. امروز کالاهای 
اساسی ما در حد قابل قبولی موجود است و پیش بینی 
خریدهای آتی و هم تامین منابع آن از کشورهایی که باید 
از آنها تامین شود صورت گرفته است و تعامل سازنده ای در 
این حوزه بین بانک مرکزی و وزارت جهاد و راه شهرسازی 
و سایر وزارتخانه های مرتبط برقرار است و دولت شبانه روز 
پیگیر مسایل اقتصادی مردم است حتی در روز های تعطیل، 

تعطیلی ندارد. دولت نگرانی در این باره ندارد.
بهادری جهرمی سخنگوی دولت در ادامه همچنین تاکید کرد 
که به هیچ وجه قیمت نان برای مردم تا پایان سال تغییر 

نمی کند و رئیس جمهور اجازه گران شدن نان را نمی دهد.
سخنگوی دولت به واردات خودرو به کشور هم گریزی زد 
و گفت: اصلاح نظام وضعیت موجود خودروسازی کشور 
یکی از اولویت های دولت است و رئیس جمهور هشت 
دستور را برای اصلاح خودور صادر کرد و منظم هم پیگیر 
این موضوع است. یکی از راهکار افزایش تولید است اما ما 
چند سال به دلیل سوء مدیریت با کاهش عرضه چندساله 
روبرو بودیم و اکنون افزایش تولید در این مقطع پاسخگوی 
نیازها نیست. وزیر صمت هم پیشنهاد اخذ مجوز واردات 
خودرو را در دولت مطرح کرد که بحث و بررسی شد اما دولت 
با واردات خودروهای لوکس موافق نیست و آن را نیاز روز 
مردم ندانست. اما با کلیات طرح موافقت شد که البته در 

کمیسیون دولت در دست بررسی است.

»دنیای هوادار« مشکلات متعدد اقتصادی كشور را بررسی می كند؛

پدیده »دولت زدگی«!

در شرایطی که تحریم ها و کرونا اقتصاد کشور را فلج 
کرده، تورم و رکود نیز بر کشور سایه انداخته است. در این 
شرایط اگر قصدی بر اصلاح این وضعیت و خروج از 
بن بست موجود باشد اولویت بندی چالش های اقتصادی 
نخستین گام است. چالش های اقتصادی کشور که برخی 
عمری طولانی دارند حالا بر هم انباشته شدند و گره روی 
گره آمده تا راه نفس اقتصاد کشور را ببندند. مشکلاتی که 
حل آن نیاز  به یک  برنامه جامع و نگرشی هدفمند است. 
اما در گام نخست باید دید چالش های اقتصادی کشور به 

ترتیب اولویت چه هستند تا بعد به دنبال راهکار بود. 
و  مزمن  و  بوده  افزایش  حال  در  اقتصادی  مشکلات 
حاد شده است. سیاست های اقتصادی یکسانی که در 
دولت های گذشته اجرا شده، عامل مشکلات امروز بوده 
زیرا این سیاست ها متناسب با شرایط کشور نیست، در 
ریشه یابی علل ناکارآمدی اقتصادی دولت ها باید اشاره 
کرد که بعد از پایان جنگ تحمیلی، همه دولت هایی که 
سر کار آمدند سیاست اقتصادی واحدی دنبال کرده اند 
که هیچ فرقی با هم نداشته اند. این سیاست ها متناسب 
با شرایط ایران نبود و دلیل آن هم این است که مردم 
مشاهده می کنند که مشکلات در حال افزایش بوده و 
مزمن و حاد شده و اعتماد عمومی هم برای حل آنها از 
بین رفته است. در واقع ما با پدیده »دولت زدگی« مواجه 
هستیم، دولت در همه بازارها بدون استثنا دخالت می کند 

و دخالت آن در جهت مخرب است. 
و  تحریم  مثل  مشکلاتی  مشکل،  این  کنار  در  منتها 
اگر  حتی  اما  دارد  وجود  هم  تجاری  محدودیت های 
درباره  فکر  که طرز  در صورتی  رفع شود،  این مشکلات 
را  قدیمی  همان مشکلات  نشود،  عوض  آزاد  اقتصاد 
همچنان خواهیم داشت. کارشناسان اقتصادی و بسیاری 
اقتصادی،  مشکلات  عامل  که  مسئولان معتقدند  از 

خارجی نیست، بلکه درونی است. نه اینکه تحریم ها اثر 
نداشته باشد اما عمده  تاثیر مربوط به عملکردهاست. اگر 
عملکردها بهتر و با تدبیرتر و بهنگام تر و قوی تر باشد، 
تحریم ها اثر زیادی نمی گذارد و می شود ایستاد. در حقیقت 
»بی تدبیری« باعث بروز وضعیت کنونی در اقتصاد کشور 
شده است. بی تدبیری، ماحصل نبود شفافیت است. تا 
وقتی که شفافیت در اقتصاد وجود نداشته باشد، سر منشا 

همه مشکلات اقتصادی، بی تدبیری خواهد بود. 
به عبارت دیگر، کسانی که تمایلی به شفافیت در عملکرد 
می کنند  تلاش  ندارند،  خود  تابع  ارگان های  و  خود 
کنند.  توجیه  را  خود  عملکرد  اشتباه،  تصمیمات  با 
این تصمیمات اشتباه، همان بی تدبیری است. بنابراین 
یکی از مهم ترین مشکلات کنونی کشور این است که هر 
ارگانی، بی مسئولیتی خود را به گردن دیگری می اندازد و از 

انجام وظایف خود شانه خالی می کند.
حال سوال اساسی این است، آیا در این شرایط می توان 
انتظار داشت که اوضاع اقتصادی سروسامان پیدا کند؟ 
می گیریم  نتیجه  پس  بود.  خواهد  خیر  پاسخ  قطعا 
مسائل  است.  ساختاری  کشور،  اقتصاد  که مشکل 
اقتصادی ما تحت الشعاع مسائل سیاسی کشور قرار گرفته 
است و هر اندازه که تلاش می شود مسائل اقتصادی از 
زیر سایه مسائل سیاسی خارج شود، متاسفانه نتیجه ای 
یا  یک قوه  متوجه  تنها  نمی شود. بی تدبیری  حاصل 
در  دیگر  به عبارت  نیست.  در کشور  یک مسئول خاص 
پدید آمدن شرایط کنونی، تنها دولت و قوه مجریه مقصر 
نیست، بلکه قوه های مقننه و نمایندگان مردم به عنوان 
قانونگذار و قوه قضائیه به عنوان ناظر بر اجرای قوانین نیز 
به همان اندازه دخیل هستند. یکی از ضعف های زیربنایی 
کشور که باعث ایجاد معضلات اقتصادی و اجتماعی 
می شود، معلوم نبودن مقصر اصلی است. به عبارت دیگر، 
اگر مقصر و سر منشا اصلی مشکلات شناخته شود، 
مبارزه با آن راحت تر خواهد بود. پس بطور کلی می توان 
به این نتیجه رسید که سیاست داخلی و خارجی ایران 
در خدمت حل مسائل اقتصادی نیست. اگر می گوییم 
اقتصاد اولویت دارد باید همه توان سیاسی چه در داخل 
و چه در سطح بین الملل در خدمت اقتصاد باشد در حالی 

که این طور نیست. 
بنابراین متاسفانه باید بگوییم که اقتصاد فقط در حرف 
مسئله اول کشور است. همچنین متاسفانه دیدگاه علمی 
برای مدیریت مسائل اقتصادی در کشور وجود ندارد. اگر 
از اعضای مجمع تشخیص، مجلس و یا دولت بپرسید که 
مشکلات اقتصادی چطور حل خواهند شد دیدگاه های 
پراکنده و سنتی در این باره وجود دارد. متاسفانه هنوز 
تولید  کارخانه  یا  شترمرغ  پرورش  یک مزرعه  راه اندازی 
اقتصاد  نماد  و...  پتروشیمی  حداکثر  یا  خانگی  لوازم 
دیده می شوند. در حالی که اقتصاد یک سیستم است که 
نظام مند بخش پولی، مالی و تجارت بین الملل را در بر 
می گیرد. اگر بپذیریم که هدف در اقتصاد رشد بهره وری 
است در این صورت همه این ها باید در خدمت بهره وری و 
نوآوری باشند.  تا وقتی که مکانیسم های داخلی اقتصاد 
پول سازی  تورم،  و  مجوز ها  و  انحصارات  معضل  مثل 
کسری بودجه، تبدیل درآمد نفت به تورم ادامه پیدا کند، 
امیدی نمی رود که با لغو تحریم ها وضعیت ما بهتر شود.

سخن آخر؛ راهی جز تحول وجود ندارد، داشتن برنامه جامع 
و هوشمند مبتنی بر مطالعه و تصمیمات کارشناسانه، 
خردمندانه و متناسب با محدودیت ها و مقدورات کشور باید 
در کل و جزء با هم هماهنگ باشد. هیچ دولتی هر چند 
با افراد کارآمد اما بدون برنامه مناسب موفق نبوده است. از 
این رو اندیشه و رویکرد دولت سیزدهم در ابعاد چندگانه باید 

روشن و دقیق و براساس واقعیت ها تنظیم شود.

»یوسف نوری« -وزیر آموزش و پرورش- در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه 
تهران، اظهار کرد: آموزش و پرورش با 15 میلیون و 200 هزار نفر دانش آموز، 7 میلیون 
نفر پیش از دبستان، 970 هزار معلم شاغل و 970 هزار معلم پیشکسوت و بازنشسته 

در حال فعالیت است. گرچه خیلی از مناطق دور دست از نصیب برابر آموزشی کم 
بهره هستند به مناطق دور، معلم آماده نمی دهیم، معلم آماده فردی است که از 

تربیت معلم خارج شده باشد.
را نوری با تاکید بر اینکه قرارگاه عدالت تربیتی و  آموزشی  برابر  نصیب 

ایجاد کردیم، عنوان کرد: هدف گذاری کرده ایم 
روستایی،  و  مرزی  عشایری،  مناطق  به  تا 
معلم دهیم و با همکاری نهادهای خیریه و 

اعتبارات مراکزی مانند ستاد اجرایی فرمان امام 
و بنیاد مستضعفان کمبود تجهیزات و مدرسه را 
در این مناطق به عنوان مثال مدارس کانکسی، 
سرویس  فاقد  مدارس  و  سنگی  کلاس های 

بهداشتی را درست کنیم.

وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: فارغ التحصیلان تربیت معلم در سال 1394 به 3500 نفر 
رسید، در حالی که همان سال 35 هزار نفر بازنشسته داشتیم و 100 هزار دانش آموز جدید 
به دانش آموزان کشور اضافه شد و هم اکنون 26 هزار فارغ التحصیل دانشگاه فرهنگیان 
داریم و این در حالی است که سال گذشته 71 هزار بازنشسته داشتیم و 200 هزار 

دانش آموز به تعداد دانش آموزان کشور اضافه شده است.
وزیر آموزش و پرورش درباره رتبه بندی معلمان گفت: این دولت عزم جدی 
داشت و با همکاری مجلس و شورای نگهبان، رتبه بندی را که به یک 
شعار تبدیل شده بود، از شعار به عمل تبدیل کرد و از هفته آینده در 
کمیسیون دولت مطرح خواهد شد، رتبه بندی کاملاً متفاوت از 
جهت کمی و کیفی با رتبه بندی پیشنهادی از سوی 
دولت قبل است و امیدواریم شاهد ارتقای 
نظام آموزشی و معیشت معلمان باشیم . 
همچنین در مناطق محروم، تغذیه 
رایگان که 10 سال بود قطع بود، دوباره 

بر می گردد.

»وزیر آموزش و پرورش« خبر داد:

رتبهبندیمعلمانبزودیدردولتبررسی
خواهدشد

سارا نصرتی
نویسنده و مترجم
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اقتصاد کلان

 افزایش حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی در انتظار تصویب دولت
وزیر کار اعلام کرد: افزایش حقوق بازنشستگان را در سازمان تامین اجتماعی متناسب با افزایش حقوق مصوب 

کارگران در شورای عالی کار تعیین کردیم که به دولت ارسال شده است و امیدواریم در جلسات آتی هیئت دولت 
مطرح  و تصویب شود.

اجتماعی

گزارش

»دنیای هوادار« از فرآیند ترخیص كالای 
اساسی از گمركات كشور گزارش می دهد؛
تزریق 3 میلیون تن اقلام اساسی 

موجود در بنادر به بازار
بررسی آمارهای »گمرک ایران« نشان می دهد، در  سال 
1400 در گمرک بندر امام خمینی 12.59.944 تن کالا شامل 
گندم، جو، ذرت، شکر ترخیص شد. همچنین در همین 
سال در بندر شهید رجایی 2616403 تن کالا شامل گندم، 
جو، ذرت، شکر و برنج ترخیص شده است. از سوی دیگر  
در گمرک چابهار نیز بیش از 2.3 میلیون تن کالا شامل 
گندم، جو، ذرت، شکر، برنج، چای و لاستیک ترخیص شده 
است، بر اساس این گزارش 1.2 میلیون تن گندم در 12 
ماهه سال قبل از این گمرک ترخیص شده است. حدود 
400 هزار تن جو و 400 هزار تن ذرت با فعالیت 24 ساعته 
از طریق این گمرک مهم بندری ترخیص شده است. 300 
هزار تن برنج نیز یکی دیگر از اقلام مهم ترخیص شده از 

گمرک چابهار طی سال 1400 می باشد.
از ابتدای سال جاری تا اواسط اردیبهشت ماه حدود 3 
میلیون تن انواع کالا به ارزش تقریبی بیش از 3.5 میلیارد 
دلار از گمرکات کشور ترخیص شده است. همچنین در 
این مدت 8  میلیون تن کالا به ارزش بیش از 4 میلیارد 
دلار از گمرکات مختلف صادر شده است. آمار ترخیص 
کالاهای اساسی گمرک )بندرامام خمینی )ره(( در 45 روز 
ابتدایی سال جاری نشان میدهد،  طی 1.5 ماه و نیم 
اخیر  بیش از 580 هزار تن گندم خوراکی از این گمرک 
استراژیک ترخیص شده است. بر این اساس حدود 540 
هزار تن ذرت دامی از طریق بندر امام خمینی وارد کشور 
شده است. از سوی دیگر، ترخیص 110 هزار تن جو دامی 
در کنار 136 هزار تن دانه های روغنی یکی از آمارهای مهم 

مربوط به ترخیص کالاهای اساسی است.
از ابتدای سال تانیمه اردیبهشت ماه حدود نیم میلیون 
تن انواع کالای اساسی از گمرک شهید رجایی بندر عباس 
ترخیص شده است. از سوی دیگر با ترخیص هشت هزار 
تن گوشت، واردات این کالای اساسی  نسبت به مدت  
مشابه سال قبل حدود 4000  درصد رشد داشته است. این 
درحالی است که ترخیص گوشت در مدت مشابه سال قبل 

فقط 193 تن بوده است.
طی این مدت 128 هزار تن برنج ترخیص شده که نسبت 
به مدت مشابه سال قبل رشد 20 درصدی را تجربه کرده 
است.  گفتنی است، در 45 روز ابتدایی سال قبل تنها 107 
هزار تن برنج از گمرک شهید رجایی ترخیص شده بود. 
همچنین در این مدت 130 تن ذرت ترخیص شده است. 
یکی از اقلام بسیار مهم ترخیص شده از گمرک شهید 
رجایی طی این مدت گندم بوده است. بر این اساس تا 
نیمه اردیبهشت ماه 262 هزار تن گندم ترخیص شده که 
نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد 100 درصدی داشته 
است. همچنین هم اکنون 6 کشتی مختلف حامل برنج، 
گندم،  جو در لنگرگاه گمرک شهید رجایی آماده تخلیه 

محموله خود هستند.
همچنین بر اساس اطلاعات اعلام شده از سوی گمرک 
چابهار در 45 روز ابتدایی سال، حدود 130 هزار تن گندم 
به ارزش بیش از 52 میلیون دلار از گمرک چابهار ترخیص 
شده است. ارزش دلاری گندم وارداتی در این مدت 24 
درصد رشد داشته است. در این مدت 11 هزار تن برنج نیز 
از گمرک چابهار ترخیص شده که به لحاظ وزنی رشد 378 
درصدی ثبت شده است. در این 1.5 ماه ابتدایی سال بیش 
از یک میلیون دلار چای از گمرک مذکور ترخیص شده 
است.ترخیص بیش از 2.5 میلیون دلار لاستیک منجر به 
ثبت رشد 34 درصدی افزایش ترخیص این کالا شده است. 
با توجه به اهمیت ترخیص کالاهای اساسی و تزریق این 
کالاها به بازار مصرف، روند ترخیص و تشریفات گمرکی 
به صورت شبانه روزی ادامه داشته و در طی این ایام، در 
یک روز نیز رکورد ترخیص  نزدیک به 20 هزارتن کالاهای 
اساسی از جمله 6هزار تن گندم از طریق گمرکات نوشهر و 

امیرآباد ثبت شده است.

در انتظارِ رونمایی از یک فرمولِ مهم؛

الگوی مصــرف!

حدوداً بیش از دو دهه قبل بود که فلافل به عنوان 
یک غذای سریع مورد علاقه مردمان ساکن در جغرافیای 
جنوب، سفر خود را به اقصی نقاط کشور آغاز فرمود. دیری 
نگذشت که این غذای ساخته  شده از ترکیب ساده نخود و 
ادویه های خاص جای خود را در سبد معیشت بسیاری از 
خانواده های ایرانی باز کرد، چه کارگران و کارمندانی که 
بزم شبانه آخر برخی هفته های خود را به همراه خانواده در 
فلافل فروشی های سراسر کشور بجای نیاوردند، تا بعد از 
ورود گوجه، خیار و متعاقبا خیار شور به رده خوردنی های 
اشرافی و حذف آن ها از ترکیب مجموعه فلافل، اینبار با 
افزایش چند برابری قیمت بعضی آردها! نان فانتزی و 
فرآورده های منصوب به وی نیز واقعاً فانتزی شده و با 
چند برابر شدن قیمت از ترکیب برخی غذاهای سریع)فست 
فودها( حذف می شوند. از این پس ارزان خوارانی که تا 
پیش از این، نه از باب علاقه و کیفیت، که عموماً از بابت 
مقرون به صرفه بودن در حوزه شکم سیر شدن، فلافل چند 
نانه تناول می کردند، فلافل را بدون وجود نان فانتزی 

ملاقات می فرمایند.  
با عنایت به تجربيات بدست آمده از پیشرفت های حاصل 
شده در زمینه پرواز قیمت ها، احتمالاً به همین زودی ها 
قیمت نخود بدلیل جلوگیری از وقوع پدیده قاچاق معکوس 

با افزایش چند برابری مواجه و از سبد ترکیبی فلافل حذف 
خواهد شد. تا آنکه فلافل نیز به رده غذاهای گران قیمت 
صعود کرده تا صرفا در دسترس دهک های بالا قرار گیرد. 
در اخبار صدا و سیما دیدم، نان ها را گاوها می خورند تا 
در دسترس دهک های  آن  فرآورده های  و  گوشت، شیر 
بالا قرار گیرد. همین یکی دو روز قبل در اخبار دیدم که 
چگونه اجناس ارزان قیمت ایرانی البته از منظر شهروندان 
کشورهای همسایه ما از مسیر قاچاق به سوپر مارکت ها راه 
یافته و در حالی که دست بسیاری از ما از رسیدن به آن ها 

کوتاه است براحتی خریده و خورده می شوند. 
اخیراً شنیدم توان دهک های بالا برای تهیه برخی ارزاق به 
طاق آمده و آن ها هم نمی توانند برخی خوراک ها را بخورند 
یا حتی همانند گذشته قادر نیستند برای تهیه برخی اقلام 
اروپایی نظیر  به کشورهای  نوزاد-کودک مارک دار  ساده 
فرانسه و بلژیک سفر نمایند و به ناچار رونوشت بالای 
این اقلام)های کپی( را از همین بیخ گوش خودمان یعنی 

استامبول تهیه می کنند. 
گویا قرار است دولت یارانه نان را بر اساس الگوی مصرف! 
به حساب سرپرستان خانوار واریز نماید.  هنوز از فرمول 

الگوی مصرف رونمایی نشده است، اما علی القاعده هر 
بشری به مقتضای نیازش نان می خورد! حالا باید منتظر 
بود و دید که الگوی مصرف چگونه و بر اساس کدام 
پارامترها تعیین می شود و چگونه به مقتضای نیاز روزانه 
روز  یک  مصرفی  نان  فرمول  از  شاید  می یابند؟  دست 
یک خانواده تقسیم بر مجموع وزن اعضای همان خانواده 

ضرب در ضریب یک و دو دهم استفاده شود!
آیا در تدوین این الگوی مصرف اثری از میزان تاثیر نان 
در سبد معیشت خانواده ها مشاهده خواهد شد!؟ یعنی 
در تعیین الگوی مصرف نان، حقوق خانواده هایی که جز 
نان، قوت و غذای دیگری ندارند و نمی توانند داشته باشند 
محترم شمرده خواهد شد؟ اندکی صبر می کنیم و به نظاره 
می نشینیم تا مشخص شود دیگر قرار است کدام  محصول 
برای کنترل بازار قاچاق معکوس گران شود؟ فراموش 
کردم؛ ماکارونی هم چند برابر شد، از این پس اسپاگتی 
را با آش رشته درست می کنیم؛ ای بابا یادم رفت آرد هم 
که گران شده و متعاقب آن رشته آش هم گران خواهد 
شد.  اصلا ماکارونی هم نمی خوریم، مگر کسی از نخوردن  

ماکارونی می میرد!؟

روح الله نیاخلیلی
نویسنده 

یادداشت

درخواست به »رئیس جمهوری« اعلام شد؛

واردات۲۰۰۰خودروبهمناطقآزادازکانالجامجهانی!
به تازگی »سعید محمد« - دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاری و صنعتی- در اظهارتی اعلام 
کرده که با وجود پیگیری هایی که مناطق آزاد جهت واگذاری ۲۳۰۰ خودرویی که از سال 
۱۳۹۷ به صورت غیرقانونی وارد کشور شده و در اختیار سازمان اموال تملیکی قرار دارد، 
داشته است، با موانع قضایی مواجه و فرایند آن طولانی شده است، از این رو از رئیس 
جمهوری درخواست کرده اند که برای ایام جام  جهانی، حدود ۲۰۰۰ خودرو صرفا برای 
کیش و قشم وارد کنند. اما در صورت واردات خودروی جدید و یا همان خودروهای در 

اختیار سازمان تملیکی به مناطق آزاد، چند مورد قابل توجه خواهد بود.
واردات خودرو از سال ۱۳۹۷ ممنوع اعلام شده است و حتی مناطق آزاد با اینکه قوانین 
خاص خود را دارند، مشمول این ممنوعیت شدند، در این سال ها بارها در دولت قبل 
و فعلی رایزنی هایی جهت دریافت مجوز برای واردات در مناطق آزاد انجام شد ولی به 
نتیجه ای نرسید که در اهم آن موانع ارزی قرار داشت. در اردیبهشت امسال، زمان مصوبه 
ممنوعیت واردات خودرو به پایان می رسد که در صورت تمدید باز هم واردات حتی به 
مناطق آزاد در ابهام قرار خواهد گرفت و در این حالت جریان ثبت سفارش و باز شدن آن 

برای ورود خودرو نیز مطرح است.
اما از سوی دیگر، در اواخر دولت دوازدهم پیشنهاد واگذاری خودروهای دپو شده در 
گمرک که امکان ترخیص پیدا نکرده بودند، مطرح و قرار بر این بود که در صورت تصویب 
نهایی دولت، تمامی خودروهای موجود، به استثنای خودروهای آمریکایی، جهت تردد به 

مناطق آزاد واگذار شود، ولی مصوبه ای در دولت صادر نشد.
خودروهایی که مناطق آزاد پیگیر دریافت آن است، بازمانده همان ۱۲ هزار و ۲۶۱ 
دستگاهی است که قبل از ممنوعیت واردات خودرو در سال ۱۳۹۷ وارد گمرک شد و چند 
سالی ترخیص آن درگیر حاشیه بود و در نهایت طی چند مصوبه دولت و تعیین مهلت، 
حدود ۱۰ هزار دستگاه ترخیص شد و مابقی در گمرک ماند. این خودروها حدود  ۲۲۴۹ 
دستگاه است که بیش از ۱۰۰۰ دستگاه دارای پرونده قضایی است که با توجه به مصوبه 
دولت، قید زمانی برای آنها تعیین نشد و مقرر بود که در صورت طی فرایند رسیدگی 
قضایی و صدور رای برائت، ترخیص شوند. از سوی دیگر بیش از ۱۱۰۰ دستگاه دیگر فاقد 

ثبت سفارش  است که امکان ترخیص ندارد مگر آنکه ثبت سفارش برایشان باز شود، این 
در حالی است که وقتی دولت مهلت برای ترخیص تعیین کرده بود، هیچ گاه توافقی برای 
باز شدن ثبت سفارش انجام نشد و دست صاحبان کالا از خودروهایشان کوتاه باقی ماند.

در آبان ماه پارسال، گمرک ایران در گزارشی به وزارت اقتصاد وضعیت این ۲۲۴۹ دستگاه 
خودرو را اعلام و خواستار تعیین تکلیف شد؛ در گزارش ارونقی-معاون وقت گمرک- آمده 
بود که با توجه به پایان مهلت ماندگاری این خودروها، برای اکثرشان اظهارنامه متروکه 
تنظیم و در اختیار سازمان اموال تملیکی قرار گرفته است، همچنین با اشاره به وضعیت 
خودروهای فاقد ثبت سفارش تاکید شد با توجه به مصوبه هیات وزیران در سال ۱۳۹۸ 
و استنباط وزارت صمت از مصوبه صادره،  ثبت سفارش برای خودروهایی که قبل از 
ممنوعیت وارد شده بودند، صادر نشد و بر این اساس، امکان اظهار انجام تشریفات 

گمرکی و ترخیص خودروها وجود ندارد.
به فاصله ای کوتاه و به دنبال دستور رئیس جمهوری مبنی بر پیگیری وضعیت 
خودروهای دپو شده در گمرک، پیش نویس مربوطه، از سوی گمرک ایران به وزارت 
اقتصاد ارائه شد تا در هیات وزیران مورد بررسی قرار گیرد. بر این اساس پیشنهاد شد 
مهلت شش ماهه ای در اختیار صاحبان خودروهای رسوبی قرار  گیرد تا طبق ضوابط 
تعیین شده نسبت به ترخیص اقدام کنند. در پیش نویس اعلامی از سوی معاون سابق 
گمرک، تاکید شد که باز شدن ثبت سفارش برای تعیین تکلیف بخشی از این خودروها 
الزامی است، در عین حال با توجه به ممنوعیت واردات خودروهای بالای ۲۵۰۰ سی سی 

به سرزمین اصلی، ورود مشروط آنها به مناطق آزاد مورد توجه قرار گرفت.
همچنین برای خودروهای دارای پرونده قضایی نیز اعلام شد که انجام تشریفات گمرکی 
و ترخیص خودروهای دارای پرونده قضایی که رأی قطعی منع پیگرد یا برائت آن ها از 
سوی مرجع رسیدگی کننده صادر می شود، مشمول قید زمانی برای ترخیص نیست و 
با رعایت مقررات ترخیص شوند. به هر ترتیب با وجود دستور رئیس جمهوری، اقدامی 
برای تعیین تکلیف این خودروها که می توانست با تعیین شرایط در اختیار صاحبانشان 

و یا در نهایت مناطق آزاد قرار گیرد، انجام نشد.
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 پیشنهاد تزریق یک دز واكسن كرونا در سال جاری از سوی وزیر بهداشت
وزیر بهداشت در گفت وگویی اعلام کرد: پیشنهاد ما این است که امسال همه مردم حداقل یک دز دیگر واکسن 

کرونا را تزریق کنند. این واکسن می تواند بسیار ایمنی بخش و اطمینان بخش باشد. نمی توان اینطور قضاوت کرد که 
ویروس در جهان غیرفعال شده، چون ویروس در دنیا فعال است و همچنان در جاهای مختلف مرگ و میر دارد.

البرز

حوادث و انتظامی حقوق و قضا

شت و سلامت خطبه بهدا

»امام جمعه كرج«: 
دغدغه مردم در زمینه گرانی 

نان برطرف شود
به گزارش »دنیای هوادار« 
فارس؛  از  نقل  به  و 
آیت الله سید محمدمهدی 
امام  حسینی همدانی، 
جمعه کرج، ظهر جمعه در 
خطبه های نماز جمعه شهر 
کرج که در مصلای بزرگ 
برگزار  )ره(  خمینی  امام 
سالروز  به  اشاره  با  شد، 
تخریب قبور مطهر ائمه در بقیع، اظهار کرد: در این روز عمال 
سعودی به حرم نبوی نیز جسارت کردند و با کشتار صدها 
نفر در عراق به دنبال تخریب حرم های مقدس در کربلا و 
نجف بودند که نشان دهنده تفکرات خطرناک تکفیری ها دارد. 
وهابیت توسط استکبار جهانی شکل گرفته است، آنها نه تنها 

با شیعیان بلکه با و سنی ها هم مخالف هستند.
امام جمعه کرج با بیان اینکه هیچ گاه نباید به دشمن 
اعتماد کرد و آن را ضعیف بدانیم، خاطرنشان کرد: با 
برای  فاطمیون  لشکر  سلیمانی  سردار  تلاش  و  همت 
تا در مقابل  با تفکرات تکفیری تشکیل شد  مقاومت 

زیاده خواهی های دشمنان مقاومت کند.
آن  آزادسازی  و  آرد  قیمت  افزایش  اینکه  بیان  با  وی 
موجب ناراحتی و نگرانی مردم شده است، گفت: در این 
مسائل باید با کارها با دقت صورت گیرد و همه جهات و 
واقعیات آن مد نظر قرار گیرد. نباید کسانی که مسؤولیت 
قبول کردند بهانه ای برای ناکار آمدی بیاورند، باید با تمام 

توان وارد میدان شد و کار کرد.
وی با بیان اینکه عزیزان باید به مردم سخن بگویند و 
وضعیت را شرح دهند و خواسته های خود را برای جراحی 
اقتصادی با مردم در میان بگذارند، ادامه داد: مردم ایران 
نشان دادند که در این مواقع بسیار هوشمندانه عمل 
و  داخلی  خناسان  برای  استفاده  سو  بستر  و  می کنند 

دشمنان را خنثی می کنند.
نماینده ولی فقیه در استان البرز با بیان اینکه نباید از 
تبلیغات و شیطنت های فضای مجازی دشمنان غافل 
بود و شما هم مقابله به مثل کنید، گفت: اگر تصمیمی 
این  دارید  آزادسازی  برای  جبرانی  یارانه  پرداخت  برای 
موضوع زودتر باید انجام شود تا دغدغه در اذهان مردم 
ایجاد نشود و اعمال سیاست ها باید با شیب لازم و برنامه 

ریزی انجام شود.
وی با اشاره به اینکه باید قاطعانه و محکم با اخلالگران 
اقتصادی برخورد شود، گفت: در این زمان باید جرایمی 
برای محتکران اعمال شود که جلوی این جرایم گرفته 

شود و باید برخورد محکم و بازدارنده باشد.
نماینده ولی فقیه در استان البرز با اشاره به اینکه باید در 
برخی از مسائل از جمله ساخت و ساز غیر مجاز در استان 
مقابله کرد، تصریح کرد: مسئولان هم در مورد برخورد با 
ساخت و ساز باید با عزمی بیشتر برخورد کنند و اجازه 

این کار را ندهند.
وی با بیان اینکه مردم باید با محتکران و کسانی که در 
سفره مردم اخلال ایجاد می کنند به شدت برخورد کنند، 
متذکر شد: برخی محتکران اقدام به احتکار آرد و مواد 
غذایی کردند و برخی از افراد در جنگ نیز این کار را ادامه 
دادند و به ثروت هنگفتی رسیدند و حتی در بازار اخلال 

ایجاد کردند.
آیت الله حسینی همدانی با بیان اینکه دولت باید در مورد 
نان که دغدغه مردم است ورود جدی داشته  موضوع 
باشد و دغدغه ها را رفع کند، تصریح کرد: در این برهه 
حساس باید دستگاه های قضائی، اجرایی و تقنینی به 
همراه مردم جبهه ای عمل کنند تا این مشکل اقتصادی 
برطرف شود. مقابله با فساد و رانت خواری ها باید در 
این  ریشه  تا  گیرد  قرار  مسؤولان  تمامی  کار  دستور 

اقدامات خشک شود.

»معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی البرز« خبر داد:

آغاز واکسیناسیون فلج اطفال برای کودکان 
اتباع خارجی در استان البرز 

شنبه ۱۷  روز  از  سلامت،  هفته  آغاز  با  هم زمان 
اردیبهشت ماه، عملیات ایمن سازی تکمیلی سالیانه برای 
کودکان اتباع خارجی)افغانستانی، پاکستانی( در برابر 

بیماری فلج اطفال در استان البرز آغاز خواهد شد.
»دکتر شهاب مستوفی« -معاون بهداشت دانشگاه علوم 
پزشکی البرز- با اعلام این خبر افزود: »در کشور ما از سال 
۲۰۰۱ تا کنون در نتیجه تلاش همکاران مراکز بهداشت، 
پوشش بالای واکسیناسیون جاری و انجام با کیفیت 
عملیات ایمن سازی تکمیلی سالیانه، وضعیت عاری از 
فلج اطفال تداوم داشته است. اما وجود دو کشوری که 
بیماری فلج اطفال در آن ها بومی است، در همسایگی ما 
)افغانستان و پاکستان( و احتمال افزایش تردد قانونی 

سیاسی  تحولات  بدلیل  کشور  داخل  به  غیرقانونی  و 
بالای  خطر  نشان دهنده  می تواند  همسایه  کشورهای 

انتشار مجدد بیماری در کشور عزیزمان باشد.«
دکتر مستوفی ادامه داد: »عملیات سالیانه ایمن سازی 
تکمیلی فلج اطفال که بر اساس توصیه های سازمان 
جهانی بهداشت بمنظور حفظ دستاورد بزرگ ریشه کنی 
این بیماری و به حداقل رساندن خطر ورود و چرخش 
در  امسال  می شود،  انجام  اطفال  فلج  ویروس  مجدد 
اردیبهشت ماه)۱۷ تا ۱۹( و خرداد ماه)۲۱ تا ۲۳( در استان 

البرز به اجرا درخواهد آمد.«
گفتنی است؛ برنامه ایمن سازی تکمیلی جهت کودکان 
زیر ۵سال اتباع غیر ایرانی، بویژه کودکانی که در کلونی ها 

و محل تجمع عمده مهاجرین مستقر هستند و کلیه 
نقاطی که پوشش واکسیناسیون کمتر از حداقل انتظار را 
دارند با رعایت شیوه نامه های بهداشتی، اصول حفاظت 

تیم فردی و پیشگیری از انتشار  حضور  با  کووید 
کارشناسان  صورت های  بهداشت 

می گیرد.

»حسین فاضلی هریکندی« -رئیس کل 
دادگستری استان البرز- با اشاره به قلع و 
قمع کوه خواری در روستای پورکان در محور 
کرج چالوس اظهار داشت: اوایل سال جاری 
خبری در مورد ساخت و ساز غیرمجاز در 
روستای خوش آب و هوای »پورکان« در 
زمین خواری،  شد.  واصل  چالوس  جاده 

کوه خواری  و ساخت و ساز در اراضی منابع طبیعی در این مورد مشاهده شد.
رئیس کل دادگستری استان البرز با اشاره به اینکه بعد از این بررسی  موضوع با 
قید فوریت در دستور کار قرارگاه صیانت از بیت المال دادگستری کل استان البرز قرار 
گرفت بیان کرد: بعد از بررسی ها مشخص شد، حدود سه سال پیش موضوع ملی 
بودن این اراضی اعلام شده است ولی به دلیل اعتراض مالکین و لزوم رسیدگی و 
اخذ نظر هیئت نظارت موضوع ماده 33 قانون حفاظت و بهره برداری از جنگل ها و 
مراتع که مطابق قانون مرجع قانونی برای رسیدگی به موضوع بوده و دبیرخانه آن 
نیز در سازمان جهاد کشاورزی استان مستقر است، موضوع منتهی به اتخاذ تصمیم 
نشده و افراد سودجو نیز از این فرصت سوءاستفاده کرده و با هدف تفکیک و 

ویلاسازی، اقدام به تصرف اراضی ملی و قسمتی از دامنه کوه کرده اند.
فاضلی هریکندی ادامه داد: با ورود دستگاه قضایی و پیگیری های انجام شده، 
به سرعت هیئت مزبور تشکیل و به ملی بودن اراضی موصوف اظهار نظر کرد و 
متعاقب آن با حضور نماینده دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان، ضمن قلع و 
قمع مستحدثات ایجاد شده، اراضی مذکور توسط یگان حفاظت اراضی اداره کل 
منابع طبیعی استان البرز رفع تصرف و از تفکیک، تخریب و ویلاسازی در حدود 4 

هکتار از منابع طبیعی و اراضی ملی جلوگیری شد.
همچنین رییس کل دادگستری البرز از برچیدن موانع دسترسی عمومی به آبشار 
هفت چشمه در جاده چالوس خبر داد. حسین فاضلی هریکندی با اعلام خبر 
برچیدن موانع فیزیکی ایجاد شده در مسیر دسترسی به آبشار هفت چشمه جاده 
چالوس گفت: پیرو دریافت گزارش های مردمی در خصوص ایجاد مانع فیزیکی 
توسط یکی از رستوران ها برای دسترسی عموم مردم به آبشار هفت چشمه، دستور 
لازم برای بررسی صحت این گزارش و ورود دستگاه قضایی در صورت لزوم صادر شد. 
وی افزود: با بررسی ها مشخص شد یکی از رستوران ها با ایجاد موانع فیزیکی در 
مسیر دسترسی به آبشار، به صورت غیرقانونی از مردم و گردشگران جهت بازدید از 
این آبشار درخواست وجه می نموده و به همین جهت برخی از مردم هم جهت 
دسترسی به آبشار از مسیر دره کنار مسیر اصلی که مسیر پرخطری است و امکان 
سقوط به دره وجود داشته استفاده می کردند، که با توجه به اقدام خلاف قانون این 
رستوران، بلافاصله با دستور قضایی صادره، موانع ایجاد شده توسط عوامل انتظامی 
برداشته شد و با بازشدن مسیر عبوری،استفاده رایگان عموم شهروندان از مواهب 

خدادادی ممکن گردید.

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

ازآزادسازیآبشارهفتچشمهتاقلعو
قمعکوهخواری۴هکتاری

»رئیس پلیس فتا استان البرز« خبر داد:

میوهفروشدورهگرداطلاعاتبانکی۴۵۰
شهروندراکپیکرد

رئیس پلیس فتا استان البرز از شناسایی 
و دستگیری باند سه نفره ای که با دستگاه 
اسکیمر ۲۰ میلیارد ریال از حساب های 
بانکی بیش از ۴۵۰ نفر از شهروندان به 
صورت غیر مجاز برداشت کرده بودند، خبر 
داد. سرهنگ رسول جلیلیان در خصوص 
این پرونده گفت: با مراجعه تعدادی از 

شهروندان و ارائه مرجوعه قضایی مبنی بر برداشت غیر مجاز از حساب آنها، رسیدگی 
به موضوع به صورت ویژه در دستور کار کارشناسان پلیس فتا قرار گرفت.

این مقام انتظامی بیان کرد: پس از ثبت اظهارات شکات، پرونده ابتدایی تشکیل شد 
و به صورت ویژه در دستور کار این پلیس قرار گرفت، در بررسی پرینت حساب بانکی 
مالباختگان ، مشخص شد بیش از ۲۰ میلیارد ریال از طریق اسکیمر)کپی غیرمجاز از 
کارت بانکی( از حساب آنها به صورت غیرمجاز برداشت صورت گرفته است. در همین 
راستا تیمی فنی از کارشناسان این پلیس تحقیقات خود را در این زمینه آغاز کردند 
و متوجه شدند مالباختگان چندی پیش از یک میوه فروش دوره گرد خرید کرده اند.

سرهنگ جلیلیان تصریح کرد: ماموران این پلیس در ادامه با بررسی های دقیق تر 
و استفاده از شگردهای نوین کشف جرایم سایبری یک باند سه نفره که در پوشش 
میوه فروشان دوره گرد در بازار روزهای غرب استان تهران اقدام به کپی کارت بانکی 
مشتریان می کردند را شناسایی و با هماهنگی مقام قضایی این باند سه نفره  را در 

یکی از شهرستان های شمالی کشور دستگیر کردند.
این مقام مسئول خاطرنشان کرد: متهمین پس از انتقال به پلیس فتا و مواجهه با 
شکات پرونده و مستندات جمع آوری شده توسط پلیس به کلاهبرداری از بیش از 
۴۵۰ نفر با این روش به ارزش ریالی حدود بیست میلیارد ریال اعتراف کردند و پرده 

از نحوه اقدامات مجرمانه خود برداشتند.
رئیس پلیس فتا استان البرز از معرفی متهمان به همراه پرونده به دادسرا جهت 
تکمیل مراحل قانونی خود خبر داد و به شهروندان توصیه کرد: تا حد امکان 
خریدهای خود را از فروشگاه های معتبر و ثابت انجام دهند و با انگیزه خرید با 
قیمت پایین تر و ارزان تر از دستفروش های سیار به هیچ وجه خرید نکنند تا در دام 
کلاهبرداران گرفتار نشوند، همچنین درهنگام پرداخت با کارت خوان، ابتدا بررسی 
کنید که هیچ گونه دستکاری توسط مجرمان روی دستگاه صورت نگرفته باشد و 

حتماً خودتان کارت کشیده و رمز را وارد و رسید آن را دریافت نمایید.
این مقام انتظامی خاطر نشان کرد: شهروندان جهت ارسال گزارش و یا در صورت 
وقوع هرگونه اتفاق و حادثه ای در فضای سایبر بلافاصله با شماره تماس ۰۹۶۳۸۰ 
مرکز فوریت های سایبری پلیس فتا ارتباط برقرار نموده تا نسبت به دریافت 
خدمات فوریت  سایبری توسط کارشناسان پلیس فتا بهرمند گردند و یا با آدرس 
الکترونیکی به نشانی www.cyberpolice.ir از بروز ترین اخبار و حوادث و آموزش 

های پیشگیرانه در حوزه فضای سایبری مطلع گردند.
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فرهنگی

سردرگمی دانش آموزان قدیمی؛

حکایتِ لاک پشت و مرغابی ها!

یکی از دوستان که فرزند کلاس اول ابتدایی دارد، 
تعریف می کرد؛ به یُمنِ داشتن همسری مهربان که 
معلم مقطع ابتدایی است، چند سالی می شود که از 
زحمت نظارت بر دروس فرزندانم حداقل برای این پایه 
خلاص شده ام، چرا که مشکلات زندگی و دوندگی برای 
تامین هزینه های آن در این زمانه به اندازه کافی اعصاب 
و روان را درگیر می کند و دیگر آرامش روحی برای سر و 

کله زدن با بچه ها آن هم برای آموزش باقی نمی ماند. 
اما دست بر قضا روزی بر اثر اجبار همسر مکرمه که تاکید 
کرد حداقل یک نگاهی به روخوانی درس جدید بچه بینداز، 
مجبور شدم تا صفحه ۱۰۱ کتاب فارسی کلاس اول را 
جلوی فرزندم باز کرده و روخوانی او را از درس لاک پشت 
و مرغابی ها گوش کنم. با زمزمه پسرم پرنده خاطرات به 
ده ها سال قبل پرواز کرد. من هم همین درس را خوانده 
بودم. در حین شنیدن سطرهای اول کتاب که گاهی با 
تُپق او همراه بود، نگاهی به عکس کتاب انداختم تا 
تصویر مربوط به داستان را ببینم. در صفحه اول و شروع 
داستان صحبت از آن است که دو مرغابی و یک لاک 
پشت در کنار آبگیری زندگی می کردند و... و یک پاراگراف 
جُغدی  و  کلاغ  دیالوگ  شاهد  پایان صفحه  به  مانده 

هستیم که پرواز لاک پشت را به تمسخر می گیرند. 
در ادامه داستان و در صفحه ۱۰۲ کتاب به علت باز کردن 
بی موقع دهان لاک پشت با صحنه غم انگیز سقوط او 
مواجه می شویم. این دوست ادامه داد نکته ای که برای 

من جالب و متعجبم کرد این بود: در صفحه اول داستان 
که راوی، سخن از حضور دو مرغابی و لاک پشت و 
زندگی آن ها در یک آبگیر به میان می آورد جای سوال 
است که پس چرا تصویری از حضور این حیوانات زبان 
بسته در صفحه نیست و فقط شاهد وجود یک کلاغ و 
جغد هستیم که در حال غیبت هستند و به سمت آبگیر 
نگاه می کنند. یعنی کاراکترها و شخصیت های اصلی در 
تصویر صفحه اول وجود ندارند. نکته دیگر این که در 
صفحه بعد که داستان پایان می یابد؛ از زاویه دید بصری 
اصولا اگر قرار است لاک پشت سقوط کند طبیعی آن 
بود مثل سیبی که به شکل مستقیم بر سر نیوتن افتاد، 
لاک پشت به سوی پایین بیفتد نه آن که ارُیب سقوط 
کند. البته در اینجا بگویم که این دوست من چون سابقه 
کارهای فیلم سازی، عکاسی و تصویربراری دارد از هیچ 

نکته کوچک تصویری آن هم بدون دلیل و اقناع کافی 
عبور نمی کند و این را باید بیشتر به پای وسواس او 

گذاشت. 
در پایان به وی گفتم طراحان صفحات چنین داستان هایی 
حتما تمامی جوانب را در نظر گرفته اند. اما وی معتقد 
بود همان عکسی که اوایل دهه ۶۰ برای این حکایت در 
نظر گرفته بودند به اندازه کافی گویا بود و چرا باید هر از 
چند سال یک بار طرح و فرم جدیدی اجرا شود که حتی 
والدین را به اشتباه می اندازد، کودکان که هیچ؟ فقط 
توانستم بگویم حتما در این گونه تصمیمات حکمتی 
وجود دارد که من و تو از آن ناآگاهیم؛ همانند خیلی از 
امور دیگری که در جامعه شاهدیم و برای آن ها پاسخی 
وجود ندارد و همیشه دلایلی برایشان تراشیده می شود 
که بیشتر بر سوالات ما می افراید تا روحمان را قانع کند.

داود مبهوت
نویسنده و خبرنگار

یادداشــت

ســینما و تئاتر

»دنیایهوادار«یادوخاطرزندهیاد»ایرجقادری«-هنرپیشه،سناریستو
کارگردانفقید-رادردهمینسالروزدرگذشتشگرامیمیدارد

خبر

در ادامه حضورهای بین المللی؛
»مشق امشب« در زوریخ 

رقابت می كند
مستند »مشق امشب« در ادامه حضورهای بین المللی به 
جشنواره فیلم های ایرانی در زوریخ سوییس راه یافت، مستند 
مشق امشب به کارگردانی مشترک اشکان نجاتی و مهران 
نعمت اللهی در هشتمین دوره جشنواره بین المللی فیلم های 
ایرانی در زوریخ سوییس با دیگر آثار مستند بلند به رقابت 

می پردازد.
جایزه بهترین فیلم بلند فستیوال، استوانه یا منشور طلایی 
کوروش است که به همراه جایزه نقدی به برگزیده جشنواره 
اهدا می شود. هشتمین دوره جشنواره بین المللی فیلم های 
ایرانی در زوریخ سوییس از پنجم تا ۱۱ خردادماه )۲۶ می تا 
یکم ژوئن( برگزار می شود. مشق امشب مضمونی را که عباس 
کیارستمی سه دهه پیش در فیلم مشق شب به آن پرداخته 
است، به روزرسانی می کند و لایه های پنهانی از نظام آموزشی را 

که از دید جامعه دور مانده است به تصویر می کشد.
آن  بین الملل  پخش  و  عرضه  که  امشب  مشق  مستند 
برعهده محمد اطبایی )مستقل های ایرانی( است، پیش از 
این در سی  و چهارمین جشنواره بین المللی فیلم مستند 
ایدفا که معتبرترین جشنواره مستند جهان است، در بخش 
مستندهای اجتماعی-انتقادی بیست  و چهارمین جشنواره 
فیلم مستند لیوبلیانای کشور اسلوونی، چهل و یکمین دوره 
جشنواره فیلم استانبول ترکیه حضور داشته و روی پرده 

سینمای Bertha DocHouse رفته است.
از طراح و کارگردان: اشکان  عوامل مشق امشب عبارتند 
نجاتی و مهران نعمت اللهی، مدیر فیلمبرداری: حامد فرشته 
حکمت، صدابردار: فرید پیرایش، صداگذار: سیدرضا گدازگر، 
تدوین: وحید گلستان، دستیار تدوین: مطهره روحی نیا، 
طراح تیتراژ: کورش پارسانژاد، دستیار اجرایی تیتراژ: محمد 
مهرانفر، برنامه ریز: مرجان پروین حسینی، منشی صحنه: 
مهسا معارف خواه، اصلاح رنگ و نور: فربد جلالی، ساخت 
تیزر: ماهک منصوریان، مدیر تولید: منصور غلامی، عکاس: 
غلامرضا بهرامی، الناز افتخاری و زهره لطفی، طراح سایت: 
ایمان نعمت اللهی، مترجم: صنم کلانتری، زیرنویس: پوریا 
صدر، مدیر تدارکات: حسین کریمی، طراح پوستر: سیدجعفر 
ذهنی، طراح لوگو: سعید سلیمی، تهیه کننده: اشکان نجاتی 

و مهران نعمت اللهی.

در اولین حضور بین المللی؛
»سیاوش در آتش« به زوریخ می رود

مستند بلند »سیاوش در آتش« به کارگردانی کیوان مهرگان در 
جشنواره فیلم های ایرانی زوریخ نمایش داده می شود. مستند 
بلند سیاوش در آتش ساخته کیوان مهرگان در نخستین حضور 
بین المللی در هشتمین جشنواره بین المللی فیلم های ایرانی 

زوریخ روی پرده می رود.
در بخش فیلم های مستند بلند این دوره از جشنواره، فیلم های 
جابه جایی یا نابه جایی ساخته پریسا گرگین، خطوط ناپیدا 
ساخته مهدی رخشانی، مشق امشب ساخته مشترک اشکان 
نجاتی و مهران نعمت اللهی و هزار زن ساخته مژگان ایلانلو با 

سیاوش در آتش رقابت می کنند.
در دوره گذشته جشنواره بین المللی فیلم های ایرانی زوریخ، 
نمایش  بیشتر فیلم های فستیوال به دلیل تداوم همه گیری 
کرونا در ایران و جهان به صورت مجازی برگزار شد، اگرچه برخی 
از فیلم ها نیز در شهر زوریخ روی پرده سینما به نمایش درآمدند. 
در دوره حاضر از این رویداد سینمایی، ۵ فیلم مستند بلند و ۹ 
فیلم کوتاه اعم از مستند و داستانی و ۱۲ فیلم بلند سینمایی 

نمایش داده می شوند.
عوامل فیلم سیاوش در آتش عبارتند از: نویسنده و کارگردان: 
ندا  صدا:  طراحی  داوری،  بهروز  تصویربردار:  مهرگان،  کیوان 
امیر  متن:  گفتار  پرچکانی،  افسانه  طرح:  مجری  محسنی، 
پناهی فر، مترجم: امیر تخت روانچی و تهیه کننده: کیوان مهرگان.

اسامی نامزدهای حضور در هیأت مدیره 
خانه تئاتر برای برگزاری مجمع عمومی و 
انتخابات مشخص شده است. انتخابات 
هیأت مدیره مرکزی خانه تئاتر قرار است 
سالن  در  اردیبهشت ماه   17 شنبه،  روز 
افراسیابی مجموعه شهید شیرودی برگزار 
زمان  شدن  تمام  با  اساس  براین  شود. 
ثبت نام برای نامزدی در انتخابات، فهرست 
کاندیداهای هیأت مدیره و بازرسی در سایت خانه تئاتر اعلام شده است. برای هیأت 

مدیره نام 30 نفر و برای بازرسی نام سه نفر منتشر شده است.
در بخش هیأت مدیره، ژاکلین آواره )انجمن بازیگران(، محمدرضا ایمانیان )انجمن 
بازیگران(، سیدمحمد باباحیدری )انجمن بازیگران(، محمد بهرامی )انجمن روابط 
عمومی(، آرش پژمان )انجمن مدرسان(، رویا تیموریان )انجمن بازیگران(، آتیه جاوید 
)انجمن بازیگران(، هما جدی کار )انجمن عروسکی(، علیرضا درویش نژاد )انجمن 
کارگردانان(، هایده ذکاوت )انجمن کارگردانان(، سعید ذهنی )انجمن موسیقی(، 
ایرج راد )انجمن بازیگران(، شهره سلطانی )انجمن بازیگران(، رضا شاهبداغی )انجمن 
نمایشنامه نویسان(، فرهاد شریفی )انجمن بازیگران(، رضا صالحی )انجمن گریم و 
ماسک(، سیدهادی عامل هاشمی )انجمن کارگردانان(، حبیبه عبداللهی )انجمن 
کودک و نوجوان(، ژاله کاظمی )انجمن نمایشگران خیابانی(، مریم کاظمی )انجمن 
کارگردانان(، مجید کریمی )انجمن کارگردانان(، مونا گلپایگانی )طراحان صحنه و لباس(، 
علی گودینی )انجمن نمایشگران حرکت(، علی نصر )انجمن دستیاران کارگردان(، بتثابه 
نعیمایی )انجمن گریم و ماسک(، حمیدرضا نوری )انجمن نمایشگران خیابانی(، 
سیدکاظم هژیرآزاد )انجمن بازیگران(، اصغر همت )انجمن بازیگران(، هوشمند هنرکار 

)انجمن بازیگران( و علی یداللهی )انجمن بازیگران( نامزد شده اند.
برای بازرسی نیز شهرام احمدزاده )انجمن نمایشنامه نویسان(، کورش جهانشاهی 

)انجمن کودک و نوجوان( و مهدی قلعه )انجمن کودک و نوجوان( ثبت نام کرده اند.

برای برگزاری مجمع عمومی؛

چهکسانینامزدانتخاباتخانهتئاترشدهاند؟
از هفتم اردیبهشت ماه با حذف دو فیلم 
از اکران نوروزی که به کف فروش خود 
رسیده بودند، سه فیلم جدید برای نوبت 
عید فطر به چرخه اکران اضافه شدند و 
در مجموع پس از ۱۰ روز که در روزهای 
تعطیل عمومی بوده، به فروش ۹ میلیارد 

و ۸۵۳ میلیون تومان رسیده اند.
در حال حاضر فیلم های اکران نوروزی 

پرفروش  فیلم  ترتیب سه  به  »شادروان«  و  مهدی«  »موقعیت  »سگ بند«، 
گیشه سینماها هستند، اما میزان استقبال مخاطبان از فیلم های کمدی 
نشان می دهد که به زودی فیلم »انفرادی« با بازی رضا عطاران به زودی به رده 
دوم جدول فروش می رسد و رقابت بین دو فیلم کمدی ادامه خواهد داشت؛ 
البته باید یادآوری کرد که اگرچه حرف از رقابت است، اما فروش فیلم ها 
و تعداد تماشاگران کلی سینما، چندان دلخوش کننده نیست. براساس آمار 
سامانه مدیریت فروش و اکران سینما )سمفا( که مرتب به روزرسانی می شود، 
تا ظهر جمعه ۱۶ اردیبهشت ماه فیلم »سگ بند« به کارگرانی مهران احمدی 
با فروختن بیش از ۹۰۶ هزار بلیت، ۲۹ میلیارد و ۳۹۰ میلیون تومان فروش 

داشته است.  
»موقعیت مهدی« هادی حجازی فر با ۳۵۲ هزار تماشاگر در رتبه دوم جدول فروش 
است و ۱۰ میلیارد و ۶۰۸ میلیون تومان هم فروش داشته است. »شادروان« به 
کارگردانی حسین نمازی با حدود ۲۶۸ هزار مخاطب و پس از گذشت بیش از ۵۰ 
روز به فروش هشت میلیارد و ۹۴۶ میلیون تومان رسیده است. »انفرادی« مسعود 
اطیابی که از هفته قبل روی پرده رفته، تاکنون ۲۴۰ هزار و ۶۰۰ نفر تماشاگر داشته 
و هشت میلیارد و ۵۶۵ میلیون تومان بلیت فروخته است. »روز صفر« سعید 
ملکان هم با ۲۴۰ هزار و ۶۵۳ بلیت، هفت میلیارد و ۷۷۹ میلیون تومان فروش 

داشته است.  

با فروش ۹ میلیارد و ۸۵۳ میلیون تومانی؛

گیشهدرقبضهفیلمهایکمدی
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سوژه

»محمدابراهیم امامی« -سخنگوی فدراسیون 
کشتی- با تاکید بر اینکه آماده حضور در ۲ 
آسیایی  بازی های  و  جهان  قهرمانی  رویداد 
بودیم، تاکید کرد: با تعویق بازی های آسیایی 
چین، تمام تمرکز ما بر حضور پرقدرت در رقابت 

های قهرمانی جهان معطوف خواهد بود.
وی در گفتگویی درباره تصمیم جنجالی چین در لغو بازی های آسیایی، اظهار کرد: 
فدراسیون کشتی تمامی تمهیدات لازم برای آماده سازی دو تیم در کشتی آزاد و دو 
تیم در کشتی فرنگی را به دو رویداد قهرمانی جهان و بازی های آسیایی به دلیل 
نزدیکی فاصله زمانی این ۲ رویداد تدارک دیده بود که در این میان نحوه حمایت و 

تعامل مسئولان ورزش نیز تاثیر زیادی بر تصمیم نهایی ایفا می کرد.
محمدابراهیم امامی تصریح کرد: با تصمیم چین مبنی بر تعویق بازی های آسیایی، 
حالا تمام تمرکز ما بر حضور پرقدرت در رقابت های قهرمانی جهان خواهد بود. قطعا لغو 

بازی های آسیایی با توجه به جایگاه این رقابت ها برای ورزش ایران اثرگذار خواهد بود.
سخنگوی فدراسیون کشتی، افزود: منافع ملی برای ما در اولویت تصمیم گیری قرار 
دارد و بر همین اساس نیز جلسات هفتگی سرمربیان تیم های ملی به صورت منظم 
با رییس فدراسیون کشتی طی مدت اخیر برگزار می شد تا درباره نحوه حضور در این 
۲ رویداد بهترین تصمیمات اتخاذ شود. چرخه انتخابی تیم ملی نیز با برنامه ریزی های 
قبلی برای شناخت نفرات اعزامی به بازی های آسیایی و قهرمانی جهان اجرا شد. برای 
کشتی ایران به ترتیب رقابت های المپیک، قهرمانی جهان و سپس بازی های آسیایی، 

همیشه در اولویت های اول تا سوم بوده است.
گفتنی است؛ پیش از این فدراسیون کشتی اعلام کرده بود در صورتی که کمیته ملی 
المپیک و وزارت ورزش بودجه مدنظر را در اختیار این رشته قرار ندهند، با تیم سوم 
روانه هانگژو خواهد شد و این مسئله به مجادله کشتی با مسئولان ورزش تبدیل شده 
بود. با قطعیت تعویق بازی های آسیایی حالا قطعاً اولویت اصلی کشتی، مسابقات 
جهانی بلگراد خواهد بود و نفرات اصلی در 10 وزن آزاد و فرنگی روانه صربستان 

خواهند شد.

با  را  اختلاف خود  پرسپولیس  فوتبال  تیم 
صدرنشین لیگ برتر بیست ویکمین دوره لیگ 
برتر به چهار امتیاز رساند تا جدال قهرمانی 
بیست وپنجم  هفته  در  شود.  تر  جذاب 
مسابقات لیگ برتر استقلال با غلبه بر سپاهان 
می توانست اختلاف شش امتیازی خود با 

پرسپولیس را حفظ کند. توقف آبی ها در اصفهان و برتری پرسپولیس اما باعث شد 
این اختلاف به چهار امتیاز کاهش یابد و حالا استقلال و پرسپولیس، به ترتیب با 
57 و 53 امتیاز در رده های اول و دوم جدول جای دارند. یک امتیازی که فولاد برابر 
گل گهر گرفت، شاگردان نکونام را به جایگاه چهارم جدول بازگرداند و هوادار نیز خودش 
را به جمع تیم های تک رقمی رساند. شهر خودرو هم اختلاف خود را با منطقه بقا در 
لیگ برتر کاهش داد و حالا تنها سه امتیاز با تیم رده چهاردهمی نفت مسجدسلیمان 

فاصله دارد. نتایج کامل دیدارهای هفته بیست وپنجم لیگ برتر به شرح زیر است:

واکنش »فدراسیون کشتی« به لغو بازی های آسیایی؛

حالاباتمامتوانبرایقهرمانیجهانآمادهمیشویم
پس از پایان هفته بیست وپنجم مسابقات لیگ برتر؛

پرسپولیسبه۴امتیازیاستقلالرسید

ورزشی
 استقلال به دنبال شکستن یک ركورد دیگر از پرسپولیس؛ 2 7 بازی متوالی شکست ناپذیری!

هر چند رکورد تعداد بازی های متوالی بدون شکست در تمام فصول مربوط به پرسپولیس است اما هیچ تیمی به 
اندازه استقلال در یک فصل از مسابقات لیگ، بدون شکست نمانده است. حالا استقلال تهران می تواند به رکورد تازه 

دیگری دست پیدا کند؛ اگر استقلال بتواند در 2 بازی دیگر هم بدون شکست بماند، به رکورد 27 بازی متوالی بی 
شکست پرسپولیس می رسد.

یادداشت
یک پرسش از جنابِ »سینا كلهر«؛

با چه انگیزه ای معاون فرهنگى و ورزش 
همگانى وزارت ورزش شده ايد!؟

جناب آقاى كلهر! معاون محترم فرهنگى و ورزش 
همگانى وزارت ورزش و جوانان، آيا شما عيد داشتید؟ 
بله، اگر توانسته باشيد؛ شناخت خودتان را از ديدگاه 
علم و اعتقاد، در مورد ورزش هاى همگانى ارتقاء داده 
و نقش خود را جهت رشد و تعالى جسمانى و روحانى 
داده  افزايش  شايسته  بنحو  كشورمان  و  ملّت  آحاد 

باشيد.
دولت،  هيات  در  را  لازم  انگيزه  و  اطلاعات  اگر  بله 
مجلس و صدا و سيما را در مورد اولويت همگانى شدن 
ورزش، بوجود آورده باشيد. بله اگر دانسته باشيد كه، 
حركتى  نياز  به  عملى  پاسخ  يعنى؛  ورزش همگانى 
روزمره آحاد ملّت ايران، بوسيله ورزش هاى متناسب، 

آن هم بطور منظم، مستمر و علمى.
بله اگر در اصلاح معيار ارزشيابى مديران ورزش ايران 
نقشى اثربخش ايفاء نموده باشيد؛ منظور تعداد افراد 
پس  و  است  ورزشى  مديران  ورزشى  پوشش  تحت 
از آن مدال و فعاليت هاى عمرانى و... بله اگر، براى 
در  را  بانوان  همگانى  ورزش  ورزش،  همگانى شدن 
اولويت قرار داده باشيد، بله اگر، هنر باوراندن و تفهيم 

ورزش همگانى را به عنوان؛ اولويت و رسالت اصلى و 
اولين وظيفه وزارت ورزش را به وزير ورزش داشته ايد.

بله اگر، نسبت به اختصاص بودجه تعيين شده براى 
رشد و گسترش ورزش آحاد ملّت ۷۵ درصد كل بودجه 
در  باشيد،  داده  انجام  اثربخشى  اقدام  ورزشى كشور 
شرایطی که در حالِ حاضر، اين ورزش قهرمانى است 
بخود  زور،  به  را  كشور  ورزشى  بودجه  درصد   ۸۰ كه 

اختصاص داده است.
بله اگر، كمك كرده باشيد كه؛ در قانون بودجه 

1401، براى آحاد ملّت، سرانه ورزشى تعيين 
و اختصاص پيدا كرده باشد، تلاش كرده 

در  ورزشى  باشگاه هاى  همه  كه  باشيد 
اولويت، به ورزش هاى همگانى بپردازند 

و آمار قابل قبول تلاششان را در اين زمينه بطور مستمر 
به شما گزارش نموده باشند. آیا مى دانيد كه در حال 
حاضر از درصد شركت كنندگان در ورزش همگانى ايران 
)جز دروغ( آمارى ارائه نشده است!؟ بله اگر با تجميعِ 
و ايجاد انگيزه در اساتيد نخبه حوزه و دانشگاه و صدا 
وسيما، اطاق فكرى در زمينه راهكارهاى همگانى نمودن 

ورزش، فراهم آورده باشيد.
آیا اين اقدامات را انجام داده ايد؟ اگر نه، با چه انگيزه اى 
در نظام اسلامى ما، معاون فرهنگى و ورزش همگانى 

وزارت ورزش شده ايد؟

دکتر محمدعلی قره
دکتری علوم ورزشی و فلسفه

گزارش

از سوی »فدراسیون جهانی« در دو گروه 
مردان و زنان اعلام شد؛

رنکینگ جدید جهانی تکواندو
در رده بندی اعلام شده از سوی فدراسیون جهانی، در گروه مردان، 
آرمین هادی پور نماینده وزن ۵۸- کیلوگرم کشورمان با ۱۲۶.۵۵ امتیاز 
با ۲ پله سقوط در جایگاه دهم ایستاد؛ محمد صادق دهقانی با ۵ پله 
سقوط و با کسب ۵۸.۹۰ امتیاز در جایگاه چهلم جهان قرار گرفت. 
مهدی حاج موسایی با کسب ۵۳.۲۰ امتیاز در جایگاه ۴۶ جهان 
بدون تغییرهمچنان باقی مانده است. حسین لطفی دیگر تکواندوکار 
ایران در این وزن با ۱۸ پله سقوط نسبت به رنکینگ قبلی با ۴۰.۵۰ 
امتیاز در رده شصت و دوم جای گرفته است. محمد حسن پلنگ 
افکن با ۳۴.۲۵ امتیاز و ۲ پله سقوط در رده شصت و نهم قرار گرفت 
و علی توکلی هم با ۷۶/ ۳۳  امتیاز و بدون تغییر در رده هفتاد و 
سوم ایستاه است. در این وزن همچنین امیرعباس رهنما با کسب 
۳۲.۰۰ امتیاز و یک پله صعود در رتبه ۷۶ جهان قرار دارد و پشت 
سر او رضا جمشیدی با کسب ۳۱.۱۸ و ۲ پله صعود در رده هفتاد و 

هفتم ایستاده است.
در وزن ۶۸- کیلوگرم سروش احمدی با کسب ۱۴۱.۶۰ امتیاز و یک 
پله پایین تر نسبت به ماه قبل در رتبه هشتم قرار گرفت. امیرمحمد 
بخشی نیز با ۷۲.۳۶ امتیاز به  رده سی ام رفت. محمد مهدی عمادی 
نیز با کسب ۵۴.۵۰ در جایگاه ۴۶ ایستاد. پاشا عطاردی با ۳۰.۱۶ امتیاز 
در جایگاه هشتاد و هفتم، امیرسینا بختیاری با ۹۲/ ۲۷  امتیاز در رتبه 

۹۷ و عرفان بزرگی با ۹۲/ ۲۵  امتیاز به رده ۱۰۶ رسیدند.
میرهاشم حسینی در وزن ۸۰- کیلوگرم ۵۰/ ۵۶  امتیاز بدون تغییر 
در رده چهل و یکم جای گرفته است. دانیال بزرگی با ۲ پله صعود 
و با ۵۲/ ۵۳  امتیاز به رده چهل و سوم رسید. علی اشکوریان نیز  با 
۴۰.۸۴ امتیاز  به رتبه شصت سقوط کرد. مهران برخورداری با ۳۳.۴۹ 
امتیاز و ۲ پله صعود در رده شصت و هفتم قرار گرفت. محمد حسین 
یزدانی با ۳۱.۱۲ امتیاز بدون تغییر در رده هفتاد و چهارم قرار گرفت؛ 

محمدعلی خسروی نیز با ۲۶.۰۸ امتیاز به رده ۸۸ رفت.
سجاد مردانی تکواندوکار وزن ۸۰+ کیلوگرم با ۱۴۱.۹۵ امتیاز و  بدون 
تغییر در رده نهم قرار دارد. علی احمدی با امتیاز ۴۰/ ۵۰  امتیاز به رتبه 
چهلم رسید. سعید رجبی با ۳۴.۴۶ امتیاز رده پنجاه و ششم، علی 
نجفی با ۳۳.۶۰ امتیاز در رده پنجاه و هشتم، آرش دباغ تفرشی با 
امتیاز ۲۹.۹۰ و یک پله صعود به رده شصت و چهارم؛ علیرضا نادعلیان 

با ۲۶.۰۰ امتیاز و یک پله صعود در رده هفتاد و دوم جای گرفتند.
اما در گروه زنان غزل سلطانی در وزن ۴۹- کیلوگرم با ۲۵/ ۷۱  امتیاز و ۲ 
پله سقوط در رده سی و پنجم ایستاد. نگار اسماعیلی با ۲۰/ ۶۷  امتیاز 
و یک پله سقوط به رده سی و هشتم، سعیده نصیری با ۰۵/ ۵۶  امتیاز 
و یک پله صعود به رده پنجاه و یکم، مبینا نعمت زاده با ۴۳.۰۲ امتیاز 
در رده هفتادم، معصومه رنجبر با ۲۰/ ۴۱ امتیاز   در رتبه هفتاد و یکم، 
مهشید کریمیان با امتیاز ۳۲/ ۴۰   در رده هفتاد و سوم، مهلا مؤمن 

زاده با ۷۶/ ۳۹  امتیاز در جایگاه هفتاد و چهارم قرار گرفتند.
در وزن ۶۷- کیلوگرم؛  ملیکا میرحسینی با ۴۰/ ۱۰۷ امتیاز همچنان 
رده هفدهم قرار دارد. کوثر اساسه با ۴۰/ ۶۴  امتیاز در رده سی و سوم 
است. سیده نرگس میرنوراللهی با  ۲۵/ ۴۷  امتیاز در رده چهل و یکم 
ایستاده است. عسل صابری با ۷۲/ ۳۸  امتیاز در رده پنجاهم قرار دارد. 
یاسمن محمدی با ۳۲/ ۳۶  امتیاز در رده پنجاه و دوم و کیمیا همتی 
با یک پله سقوط و با ۰۵/ ۲۹  امتیاز در رده شصت و پنجم قرار دارند. 
در وزن ۶۷+ کیلوگرم؛ اکرم خدابنده ۹۳/ ۴۱ امتیاز و  یک  پله صعود 
به رده چهل و سوم رسید و زهرا پوراسماعیل با ۰۵/ ۳۷  امتیاز و بدون 
تغییر در رده چهل و هشتم ایستاده است. در رده بندی اعلام شده از 
سوی فدراسیون جهانی، در گروه مردان، آرمین هادی پور نماینده وزن 
۵۸- کیلوگرم کشورمان با ۱۲۶.۵۵ امتیاز با ۲ پله سقوط در جایگاه 
دهم ایستاد؛ محمد صادق دهقانی با ۵ پله سقوط و با کسب ۵۸.۹۰ 
امتیاز در جایگاه چهلم جهان قرار گرفت. مهدی حاج موسایی با 
کسب ۵۳.۲۰ امتیاز در جایگاه ۴۶ جهان بدون تغییرهمچنان باقی 
مانده است. حسین لطفی دیگر تکواندوکار ایران در این وزن با ۱۸ پله 
سقوط نسبت به رنکینگ قبلی با ۴۰.۵۰ امتیاز در رده شصت و دوم 
جای گرفته است. محمد حسن پلنگ افکن با ۳۴.۲۵ امتیاز و ۲ پله 
سقوط در رده شصت و نهم قرار گرفت و علی توکلی هم با ۷۶/ ۳۳  
امتیاز و بدون تغییر در رده هفتاد و سوم ایستاه است. در این وزن 
همچنین امیرعباس رهنما با کسب ۳۲.۰۰ امتیاز و یک پله صعود در 
رتبه ۷۶ جهان قرار دارد و پشت سر او رضا جمشیدی با کسب ۳۱.۱۸ 

و ۲ پله صعود در رده هفتاد و هفتم ایستاده است.

مس رفسنجان 2 - فجر سپاسی شیراز یک
نفت مسجدسلیمان یک - تراکتور تبریز یک
نفت  - صنعت  شهر خودرو مشهد یک 

آبادان یک
سپاهان اصفهان یک - استقلال یک

هوادار 2 - ذوب آهن اصفهان صفر
آلومینیوم اراک صفر - نساجی مازندران صفر
فولاد خوزستان یک - گل گهر سیرجان یک

پرسپولیس 2 - پیکان صفر
برنامه دیدارهای هفته بیست وششم لیگ 

برتر به شرح زیر است:
دوشنبه 19 اردیبهشت

تراکتور تبریز - هوادار تهران - ساعت 16:30 - 
ورزشگاه یادگار امام )ره(  تبریز

فجر سپاسی شیراز - نفت مسجدسلیمان - 
ساعت 18:30 - ورزشگاه حافظیه شیراز

ذوب آهن اصفهان - پرسپولیس - ساعت 
18:30 - ورزشگاه فولادشهر اصفهان

نساجی مازندران - مس رفسنجان - ساعت 
19:30 - ورزشگاه امام رضا )ع( مشهد

گل گهر سیرجان - آلومینیوم اراک - ساعت 
20 - ورزشگاه شهید سردار سلیمانی سیرجان

استقلال - شهر خودرو مشهد - ساعت 20:40 
- ورزشگاه آزادی تهران

 - خوزستان  فولاد   - آبادان  نفت  صنعت 
ساعت 21 - ورزشگاه تختی آبادان

پیکان تهران - سپاهان اصفهان - ساعت 21 
- ورزشگاه پاس قوامین تهران

بله اگر، نسبت به اختصاص بودجه 
تعيين شده براى رشد و گسترش ورزش 

آحاد ملّت ۷۵ درصد كل بودجه ورزشى 
كشور اقدام اثربخشى انجام داده باشيد، 

در شرايطى كه در حالِ حاضر، اين 
ورزش قهرمانى است كه ۸۰ درصد 

بودجه ورزشى كشور را به زور، بخود 
اختصاص داده است



روزنامه

7
شنبه 17 اردیبهشت 1401-  شماره 1007

ورزشی
 جواد نکونام گزینه ی السد برای سرمربیگری؟

اخیرا یک شایعه ی جالب در فضای مجازی منتشر شده است که خبر از علاقه ی باشگاه السد به جواد 
نکونام برای سرمربیگری در این تیم است. السد پس از ژاوی دچار افت شد و حتی امسال در دوره 

گروهی لیگ قهرمانان آسیا حذف شد. حالا طبق شایعات باشگاه السد علاقه به همکاری با جواد نکونام 
برای هدایت این تیم دارد. نکونام سابقه ی بازی در لیگ قطر و تیم العربی این کشور را دارد.

حاشیه

شوک دوباره به جدول لیگ برتر؟
رئیس كمیته استیناف: حکم بازبینی 
پرونده گل گهر به زودی اعلام می شود!

طوفان توئیتری هواداران پرسپولیس در مورد پرونده گل گهر 
حسابی سرو صدا کرد و رئیس کمیته استیناف هم گفته تا آخر 
لیگ! حکم این پرونده را اعلام می کنیم. در همین رابطه یکی 
از نزدیکان پرسپولیس به »خبرورزشی« گفت: در پرونده های این 
چنینی هیچ وقت از تیمها امتیاز کم نمی کنند و اگر امتیازی 
هم کم شود، به رقبا امتیاز اضافه نمی شود اما من شنیده ام 
که حکم کمیته انضباطی بر می گردد و فاصله پرسپولیس و 

استقلال در جدول به دو امتیاز می رسد.
اما اگر قرار به صدور حکم در این زمینه باشد قاعدتا این کار باید 
زودتر انجام شود تا به هفته های پایانی نکشد اما صالحی رئیس 
کمته استیناف گفته این حکم تا آخر لیگ اعلام می شود. طبعا 
اگر حکم جدید به سود گل گهر باشد، صدای اعتراض استقلالی ها 
به هوا بلند می شود. آنها می گویند حکم صادر شده و دیگر عوض 
نمی شود. البته از فحوای حرفهای کامرانی فر هم چنین برمی آید 
که رای قبلی توسط استیناف تائید شود اما بهرحال پرسپولیسی ها 
چه در فضای مجازی و چه به خاطر حکم استیناف به شدت 
امیدوارند تا حکم جدید به سود گل گهر باشد و در نهایت فاصله 

آنها با استقلال در جدول رده بندی به دو امتیاز برسد.
گرچه »علیرضا صالحی« درباره آخرین وضعیت اعاده دادرسی 
پرونده بازیکن گابنی گل گهر در کمیته استیناف فدراسیون فوتبال 
اظهار داشت: باشگاه گل گهر درخواست اعاده دادرسی داده که من 
و سایر اعضای کمیته استیناف مشغول بررسی این درخواست 
هستیم. اگر لازم باشد جلسه رسیدگی برگزار خواهیم کرد. البته 
الزامی نیست که قطعا جلسه رسیدگی انجام شود. به هر حال هر 
تصمیمی کمیته استیناف بگیرد، ابلاغ خواهیم کرد. در آیین نامه 
هم می بینید الزامی برای حضور طرفین در جلسه وجود ندارد بلکه 
پرونده ها بدون حضور طرفین رسیدگی خواهند شد و اگر لازم 

باشد از آنها هم برای حضور در جلسه دعوت می کنیم.
رئیس کمیته استیناف فدراسیون فوتبال درباره اینکه با توجه به در 
پیش بودن پنج هفته پایانی لیگ برتر تا چه زمانی روند رسیدگی 
به اعاده دادرسی باشگاه گل گهر طول خواهد کشید و درخواست 
برخی تیم ها برای مشخص شدن تکلیف پرونده گفت: قطعا تا قبل 
از پایان لیگ درمورد این پرونده تصمیم گیری خواهیم کرد اما 

زمان دقیق تعیین تکلیف پرونده مشخص نیست.
صالحی درباره اینکه آیا باشگاه گل گهر برای اعاده دادرسی 
خود مدرک جدیدی هم به کمیته استیناف ارائه کرده است، 
توضیح داد: لایحه اعاده دادرسی باشگاه گل گهر مطالعه شده و 
اعضای کمیته استیناف هم مشغول بازبینی پرونده هستند. هر 

تصمیمی اتخاذ شود آن را اعلام خواهیم کرد.

 پس از پیروزی برابر ستارگان سیمرغ البرز؛
قهرمانی امیدهای استقلال و صعود 

 شاگردان برهانی به دسته یک
مصاف تیم های امید استقلال و ستارگان سیمرغ البرز در چارچوب 
فینال مسابقات مناطق کشور با برتری یک بر صفر شاگردان آرش 
برهانی به پایان رسید تا امیدهای استقلال به عنوان قهرمانی این 
رقابت ها دست پیدا کنند و مجوز حضور در رقابت های لیگ دسته 
اول کشور را به دست آورند. تک گل استقلال را علیرضا رحمتی 
در دقیقه ۱+۴۵ با یک شوت از پشت محوطه جریمه به ثمر 
رساند. تیم استقلال از دقیقه ۴۵ به دلیل اخراج کسرا رحمتی، ۱۰ 
نفره به بازی ادامه داد. در این مصاف استقلال نمایش حساب 
شده ای را ارائه داد و با استفاده از کناره ها موقعیت های خوبی 
را به دست آورد. شاگردان برهانی در دفاع هم کم نقص عمل 
 کردند و موفق شدند تا این بازی را به سود خود به پایان ببرند.

حسام  رضایی،  محمدرضا  نجاری،  عرفان  استقلال:  ترکیب 
کسرا   ،)۸۰ جمشیدی  )محمد  رضازاده  علیرضا  طاهرخانی، 
رحمتی، علی محمدی )آرتین مرادی ۷۵(، عماد کلهر، طاها 
فراهانی، حسین ثنایی )علیرضا ادهمی ۴۶(، معین عنایتی 
 )مهرشاد نظری ۷۰( و علیرضا رحمتی )ابوالفضل قنبری ۸۰(.
تیم امید استقلال در این مسابقات با ۸ برد، یک مساوی و بدون 

باخت، عملکرد مقتدرانه ای از خود به نمایش گذاشت.

حراجِ سرمایه های »استقلال«؛

بفرمائید پول و شهرت!

چندی پیش، اخباری مبنی بر درخواست مدیران 
این باشگاه  از  پولِ خود  دریافت  برای  استقلال  سابق 
منتشر شد؛ آن هم توسطِ افرادی که همگی در دورانِ 
صدارت »مسعود سلطانی فر« در وزارت ورزش و جوانان 
به بدنه ی مدیریتی باشگاه استقلال وارد شده بودند و 
حالا درست در زمانِ واریز درآمد حاصل از پذیره نویسی 
هواداران باشگاه استقلال -به مبلغ 359 میلیارد تومان- 
بدنبال بازپس گیری پولِ خود هستند و بعضاً سود آن  
عناوینی چون  با  را هم می خواهند، همان هایی که 
»عضو اقتصادی هیات مدیره« و یا »حامی مالی«، در 
قالبِ هبه و کمک، مبالغی را به باشگاه استقلال تزریق 
کردند و هم اکنون در پی دریافتِ پول های خود هستند.
بی تردید، حضور غالبِ این افراد در باشگاه های فوتبال 
اهدافِ  با  پرسپولیس،  و  استقلال  خصوصاً  ایران 
مشخصی انجام می شود که تنها برای کسبِ شهرت 
و ورود به بدنه ی اصلی باشگاه توام با تامینِ منافعِ 
ابتدا  افرادی که در  برای  اقتصادی شان است، آن هم 
به  انتظار-  و  توقع  -بدون  حامی  یک هوادارِ  به عنوانِ 
از پرداخت پول و  باشگاه ها نزدیک می شوند و پس 
موعد  حاوی  قراردادهایی  انعقادِ  با  مخاطب،  جذبِ 
بازپرداخت و میزان سود و یا جریمه دیرکرد با باشگاه، 
اهداف و منافع خود را دنبال می کنند، حکایتِ یک بازی 
سراسر سود برایشان، که تنها بازنده ی آن باشگاه است، 

تلقی  این افراد  بدهکارِ  نهایت  در  هم  که  باشگاهی 
می شود و هم بدون هیچ آورده ی مالی، از برندِ آن نیز 

سوء استفاده شده است.
اما رویکردِ اسپانسرها مشخص است، آن ها با استفاده 
تجاری  نام  همان  یا  برند  یک باشگاه،  اعتبار  و  نام 
خود را به نمایش می گذارند تا از این روش درآمدزایی 
به عنوان حقِ  را  باشگاه هم مبلغی  کنند، در مقابل، 
اسپانسرینگ از آن ها دریافت می کند، که یک  فرآیند 
معمول در پروسه ی اقتصادِ فوتبال محسوب می شود، 
مالی  حامیانِ  و  استقلال  شرایط  درخصوصِ  گرچه 
اسبق و طلبکارانِ فعلی باشگاه، این روند کاملاً برعکس 
بوده، جایی که آقایان، بصورت کاملاً رایگان از اعتبارِ 
استقلال برای توسعه فعالیت های اقتصادی خود، بهره 
گرفتند و در ازای پرداخت مبلغی که این روزها خواهانِ 
بازپس گیری آن هستند، هم به شهرت رسیدند و هم 

حضور در بدنه ی مدیریتی باشگاه را تجربه کردند.
بی شک، شرایطِ امروز استقلال، ماحصلِ سیاست ها و 
رویکرد نادرست وزارت ورزش و جوانان در دولتِ پیشین 
مدیریت  کرسی  تصاحب  فرآیند  در  که  جایی  است، 
این باشگاه، هیچِ معیارِ صلاحیتی برای شایسته گزینی 
وجود نداشت و افرادی که استقلال موجب چهره شدنِ 
آن ها شده، در کنار بهره گیری های اقتصادی شان، حالا 
خواهانِ عودتِ طلبِ خود که پیش از این به عنوانِ کمکِ 
مالی به باشگاه تزریق کرده بودند، هستند. گرچه این 
موضوع، ارتباطی چندانی به این افراد ندارد، چرا که آن ها 
طبقِ توافق با باشگاه عمل می کنند، معضلِ اصلی، سوء 
اولِ  به عنوانِ متولی  وزارت ورزش و جوانان  مدیریت 
باشگاه دولتی استقلال در سالیان اخیر است، که تنها 
موجبِ از بین رفتنِ سرمایه عمومی شده و بستر را برای 

رخ دادن چنین اتفاقاتی فراهم کرده است.

محمدرضا ولی زاده
دبیر تحریریه

 داستان جلد

پیراهن »دست خدا«ی دیگو مارادونا ممکن است بیش از ۷ میلیون پوند در حراجی 
فروخته شده باشد، اما خود اسطوره فوتبال آرژانتین این لباس را »شوخی« می دانست. 
این پیراهن نمادین از زمان تولیدش در مکزیکوسیتی، تا پوشیده شدن در یکی از 
معروف ترین مسابقات فوتبال، جابه جایی در ساک دستی و فروش به قیمت حیرت انگیز 

۷ میلیون پوند، سفری طولانی طی کرده است.
سپس خیاطان محلی مجبور شدند با عجله نشان آرژانتین را روی لباس ها بدوزند و 
اعدادی را که در اصل برای پیراهن های فوتبال آمریکایی ساخته شده بود روی این 
پیراهن ها اتو کنند. مارادونا در مورد کیت های مخصوص طراحی شده در کتاب خود 
تحت عنوان »لمس شده توسط خدا« یادآور شد: »اعداد شوخی بودند. وقتی به میدان 
رفتیم صورت برخی از بچه ها برق می زد زیرا اعداد نقره ای و درخشان بودند. اگر باران 
می بارید، مانند بازی ما مقابل اروگوئه، فاجعه رخ می داد و تشخیص بازیکنان از هم 

دشوار می شد.«
خوشبختانه باران متوقف شد و هاج پس از به ثمر رسیدن دو گل توسط مهاجم 
آرژانتینی در یکی از نمادین ترین بازی های فوتبال، پیراهن خود را با مارادونا رد و بدل 
کرد. اولین گل او به وضوح با دست به ثمر رسید و گل دومش به عنوان »گل قرن« لقب 
گرفت. هاج در سال های بعد از مسابقه پیراهن را نزد خود نگه داشت، تا اینکه در اوایل 
دهه ۲۰۰۰ آن را با خود به برنامه تلویزیونی Soccer AM برد. هرچند آنقدرها هم به این 

کیت علاقه نداشت و آن را در ساک دستی به برنامه آورد. 
هاج در سال ۲۰۲۰ مدت کوتاهی پس از مرگ مارادونا به بی بی سی گفت: »من ۳۴ 
سال است که پیراهن را دارم و یک بار هم سعی نکرده ام آن را بفروشم. دوست دارم آن 
را داشته باشم. ارزش احساسی باورنکردنی دارد. مقالاتی در اینترنت دیدم که گفته اند 
من یک یا دو میلیون پوند می خواهم و به دنبال پول هستم. من این را بی احترامی و 
خطا می دانم. این پیراهن برای فروش نیست. نمی خواهم بفروشمش.« خانواده مارادونا 
مدعی شده بودند که هافبک انگلیسی پیراهنی که در نیمه اول بر تن مارادونا بود را 
دارد، نه پیراهن »دست خدا« را. اما ساتبیز گفت که بدون هیچ شک و شبهه ای تأیید 
می کنند که هاج پیراهن اصلی را دارد. و اکنون آخرین فصل داستان جذاب پیراهن 
نمادین نوشته شده است؛ پیراهنی که اکنون گران ترین پیراهن پوشیده شده مسابقات 

در طول تاریخ است.

داستان شگفت انگیز پیراهن ۷ میلیون پوندی »دست خدا« دیگو مارادونا؛

وقتییک»شوخی«گرانترینپیراهنفوتبالشد!
آسیایی  بازی های 
بود  قرار  که  هانگ ژو 
شهریور و مهرماه امسال 
تعویق  به  برگزار شود، 
افتاد. هنوز دلیل تعویق 
بازی ها اعلام نشده، اما 
بخاطر شرایط کرونا در چین احتمالاً دلیل لغو بازی ها همین بوده است. وب سایت 
بازی های آسیایی ۲۰۲۲ روز گذشته با اعلام این خبر نوشت: شورای المپیک آسیا در 
نشست خود که در تاشکند در حال برگزاری است، خبر تعویق را اعلام کرده است. در این 
بیانیه آمده است که، تاریخ جدید بازی ها در روزهای آینده اعلام می شود. گرچه دو هفته 
پیش یک سایت فرانسوی از تعویق بازی ها خبر داد، اما یک مقام شورای المپیک آسیا 

تاکید کرد بازی های آسیایی هانگژو در زمان تعیین شده برگزار می شود.
اما برخی رشته ها به واقع همه جوره خود را آماده کرده بودند و حالا بار دیگر باید سیکل 
تکراری بدنسازی را تکرار کنند. بدن یک ورزشکار به سختی می تواند در یکسال دوبار به 
اوج برسد و این تعویق برای قهرمانانی مثل کبدی کاران که ده مرحله اردو برگزار کرده اند، 
یک خسران بزرگ است. کبدی از معدود رشته های تیمی است که در هردو رده بانوان 
و آقایان از نیمه سال گذشته با بیش از یکصد ورزشکار کارش را آغاز کرد و حالا که به 
شرایط مطلوب رسیده، باید تمرینات را تعطیل کنند، ضمن اینکه یقیناً ضربه روحی 

سنگینی هم به تیم وارد می شود. 
پیشنهاد ما برگزاری یک تورنمنت با حضور تیم های آسیایی و اروپایی در همان زمانی 
که قرار بود بازی های آسیایی برگزار شود، است تا حداقل بازیکنان در شرایط مسابقه قرار 
گیرند و بدن های آماده آن ها خودش را رها نکند. گرچه برای سایر رشته ها هم  این 

منوال باید طی شود.
وزارت ورزش و کمیته المپیک باید حمایت کنند و این گونه رشته هایی که به مرحله 
مسابفه رسیده  ند را با اعزام به تورنمنت های منطقه ای و یا میزبانی تورنمنت داخلی در 
مرحله آمادگی نگه دارد هر چند کار فدراسیون ها و کادر فنی رشته های تیمی مثل کبدی 
برای حفظ انگیزه و روحیه ملی پوشان بسیار دشوار و سنگین است، باری؛ منتظر اعلام 

موضع رسمی متولیان ورزش هستیم.

اندرحکایتِ آسیب های جبران ناپذیر به برخی رشته ها؛

تعویقبازیهایآسیاییهانگژو،باکدامبهانه؟!

سیدرضا فیض آبادی
نویسنده و روزنامه نگار

سوژه دیــدگاه
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در حالی که گزارش هایی از ایران مبنی بر برگزاری بازی دوستانه این تیم با نیوزلند و صحبت 
در مورد بازی احتمالی با کانادا وجود دارد، تاکنون فدراسیون ایران هنوز تایید رسمی این 
بازی ها را اعلام نکرده است، »افشین قطبی« -سرمربی تیم ملی ایران- در سال های ۲۰۰۹-۱۱ 
به آسوشیتدپرس در این زمینه، گفت: به نظر می رسد برنامه مشخصی وجود ندارد. زمان بسیار 
مهم است و آمادگی برای موفقیت تیم ملی ایران حیاتی است. ایران باید فوراً بازی های 

مناسبی را برای آماده سازی جام جهانی ترتیب دهد.

ایرانمثلهمیشهفرصتطلاییراهدرمیدهد

دراگان اسکوچیچ، سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان که پس از مراسم قرعه کشی جام جهانی 
۲۰۲۲ قطر به ایران بازگشت و حدود ۲۰ روز مشغول تماشای بازی های لیگ برتر و برنامه ریزی 
اردوهای آتی تیم ملی بود، ۳۰ فروردین به کشور کرواسی سفر کرد. سرمربی تیم ملی فوتبال 
ایران قرار است اواخر اردیبهشت به ایران بیاید تا ضمن تماشای دیدارهای هفته های پایانی 
لیگ برتر، برنامه های آماده سازی شاگردانش را برای اردوی قطر تیم ملی که در خرداد برگزار 

می شود، پیگیری کند.

اسکوچیچچهزمانیبهایرانبرمیگردد؟

بازی های آسیایی که قرار بود در سپتامبر ۲۰۲۲ )شهریور( در هانگژو چین برگزار شود به خاطر 
بحران کرونا در این کشور به تعویق افتاد. هنوز خبری رسمی در خصوص زمان دقیق برگزاری 
مسابقات بازی های آسیایی مشخص نشده ولی رویترز نوشت که این مسابقات به سال ۲۰۲۳ 
)یک سال بعد( موکول شده است. تاریخ جدید بازی ها در روزهای آینده اعلام می شود. دو 
هفته پیش یک سایت فرانسوی از تعویق بازی ها خبر داد، اما یک مقام شورای المپیک آسیا 

تاکید کرد بازی های آسیایی هانگژو در زمان تعیین شده برگزار می شود.

بازیهایآسیاییهانگژوبهتعویقافتاد

آرسنال در آستانه بازگشت به لیگ قهرمانان اروپا پس از سال ۲۰۱۶ قرار دارد. آنها با آرتتا مسیر 
پیشرفت را طی کردند و این شانس را دارند تا با شکست تاتنهام کونته به بالاترین سطح 
فوتبال اروپا بازگردند. آرتتا مسیر پر فراز و نشیبی در این ۲ سال در آرسنال طی کرد ولی در 
این فصل پس از اعتماد به ستاره هایی چون ساکا، اسمیت رو و اودگارد، آرسنال به مسیر 
خوشبختی بازگشت. آرسنالی ها نیز پس از این درخشش به سرمربی خود اعتماد کردند و 

قرارداد او تمدید شد.

شاگردپپباتوپچیهاتمدیدکرد

معاون بین الملل باشگاه استقلال گفت: رای پادوانی ۱۳ خرداد صادر می شود و تاریخ اعلام 
حکم پرونده استراماچونی ۳۰ اردیبهشت است. در خصوص پرونده شکایتی میلیچ هم 
این پرونده برخلاف دو پرونده قبلی در CAS نیست و منتظر رای فیفا هستیم. درباره طلب 
کورتریک بلژیک هم آخرین قسط طلب این باشگاه در خصوص انتقال محمد نادری هم 
پرداخت شد و پرونده او بسته شده است. در خصوص طلب باشگاه پورتمیننزه پرتغال هم 
قسط نهایی طلب این باشگاه از استقلال جهت انتقال جعفر سلمانی هم پرداخت شده است.

آخرینوضعیتپروندهپادوانی،استراماچونیومیلیچ

بازیکن آمریکایی تیم شهرداری گرگان درباره علاقمندی های خود و حضورش در ایران 
صحبت هایی را مطرح کرد: از اینکه توانستیم احساس قهرمانی را به گرگانی ها بدهم 
خوشحالم. احساس دوستی و خونگرم بودن ایرانی ها پررنگ است. بازیکنان خارجی زیادی 
در ایران بودند که آمدند، کارشان را کردند و رفتند اما من برایم جذاب بود فرهنگ ایران را 
ببینم، دربی را همیشه نگاه می کنم اما طرفدار استقلال هستم. فکر می کنم نتیجه بازی 

فوتبال ایران و آمریکا در جام جهانی، ۲ بر یک به سود ایران باشد.

ستارهآمریکاییبسکتبالاستقلالیاست!

باشگاه پرسپولیس سه زمین را به عنوان اولویت های خود برای میزبانی از سپاهان در نظر 
گرفته اند. زمین اول زمین چمن ورزشگاه ثامن شهر مشهد است که البته به مدیران باشگاه 
اعلام شده کیفیت چمن آن در این فصل از سال خوب است. گزینه دوم زمین ورزشگاه 
گل گهر سیرجان است و گزینه سوم پرسپولیسی ها ورزشگاه یادگار امام شهر تبریز خواهد بود. 
اولویت برای پرسپولیسی ها در صورتی که قرار به حضور هواداران باشد ورزشگاه شهر مشهد 

است چرا که پرسپولیسی های زیادی در این شهر حضور دارند.

گزینههایپرسپولیسبرایمیزبانیازسپاهانمشخصشدند

خبرنامه رسمی باشگاه پورتو تحت عنوان دراگس دیاریو در جدیدترین مطلب خود و پیش 
از دیدار با بنفیکا به تمجید از بازیکن ایرانی خود پرداخته است. در این خبرنامه با اشاره به 
دو گل طارمی به ۲۰ گله شدن او در لیگ اشاره شده، همچنین انتقاداتی را نسبت به مطالب 
علیه طارمی مطرح کرده و نوشته اند: »فریبکاران و شیادها کسانی هستند که اصرار دارند با 
یکی از بهترین بازیکنان لیگ بدرفتاری کنند و کیفیت فوق العاده ای را که طارمی به تیم و 

فوتبال پرتغال می بخشد را بی ارزش کنند.«

شیادوفریبکارکسیاستکهباطارمیبدرفتاریمیکند

روز گذشته »سیدرضا صالحی امیری« -رئیس کمیته ملی المپیک- درباره لغو بازی های 
آسیایی ۲۰۲۲ گفت: چینی ها اعلام کردند با وجود فراهم بودن همه مقدمات لازم برای 
برگزاری بازی های آسیایی، دولت این کشور به آن ها ابلاغ کرده که به دلیل شیوع کرونا، آماده 
پذیرش ورزشکاران برای برگزاری رویداد نیست. به همین دلیل قرار شد تاریخ جدید مسابقات 
آسیایی را کمیته اضطراری تایید و شورای المپیک آسیا آن را اعلام کند. بازی های آسیایی 

۲۰۲۲ قرار بود از ۱۹ شهریور تا سوم مهر به میزبانی چین برگزار شود.

چیناعلامکردکهآمادگیمیزبانیبازیهایآسیاییراندارد

در شرایطی که طبق اعلام »میرشاد ماجدی« فدراسیون فوتبال برای آماده سازی تیم ملی 
نیاز به بودجه حدود ۱۷۰ تا ۲۰۰ میلیارد تومان دارد، امیرحسین قاضی زاده هاشمی، نماینده 
مجلس شورای اسلامی اظهار داشت که طبق مصوبه مجلس از محل سازمان هدفمندی 
یارانه ها قرار است ۵۵ میلیارد تومان به سازمان برنامه و بودجه ابلاغ شود تا پس از ابلاغ این 
سازمان به وزارت ورزش در اختیار فدراسیون فوتبال قرار بگیرد. البته تاکنون این ابلاغیه از 

طرف سازمان مدیریت و برنامه ریزی به وزارت ورزش ارسال نشده است. 

۵۵میلیاردتومانچهزمانیبهفدراسیونفوتبالمیرسد؟

باشگاه پیکان به طور رسمی اعلام کرد اروین انگاپت، نیمیر عبدالعزیز، سعید معروف و 
سیدمحمد موسوی به تیم والیبال این باشگاه ها پیوسته اند و در رقابت های جام باشگاه های 
آسیا این تیم را همراهی خواهند کرد. موسوی چند روزی است در تمرینات پیکان حضور 
یافته، سعید معروف هم طی یکی دو روز آینده به تهران می آید، همچنین انگاپت و عبدالعزیز 
دو ستاره خارجی والیبال پیکان نیز چند روز قبل از شروع مسابقات جام باشگاه های آسیا وارد 

تهران خواهند شد تا برای حضور در ترکیب پیکان استارت بزنند.

4ستارهبزرگوالیبالجهاندرپیکان

ستاره پرتغالی منچستریونایتد قصد خروج از این تیم را ندارد. فابریتزیو رومانو خبرنگار مطرح 
ایتالیایی حوزه نقل و انتقالات در گزارش خود نوشته قرارداد کریستیانو رونالدو با منچستر 
یونایتد برای یک فصل دیگر نیز اعتبار دارد و این فوق ستاره پرتعالی امیدوار است که در 
اولدترافورد بماند. این در حالی است که فقط در صورتی که اریک تن هاخ، سرمربی فصل آینده 
یونایتد، واقعاً مطمئن شود که می تواند به کریستیانو بعنوان یک مهره کلیدی برای فصول 

آینده اتکا کند، رونالدو می تواند در جمع شیاطین سرخ بماند.

رونالدوبهیکشرطدرمنچستریونایتدمیماند

رضا درویش با صدور حکمی، محمد محمدی را به سمت سرپرست معاونت ورزش پرسپولیس 
منصوب کرد. برنامه ریزی جهت توسعه فوتبال پایه و آکادمی باشگاه، پرورش استعدادها جهت 
کمک به تیم بزرگسالان باشگاه، برنامه ریزی جهت ساماندهی مدارس فوتبال پرسپولیس، ارتباط 
موثر با تیم بزرگسالان و ارائه گزارش مستمر در ارتباط با امور این تیم و توسعه زیرساخت های 
ورزشی با همکاری و هماهنگی معاونت اداری، مالی و پشتیبانی باشگاه مواردی هستند که 

پیگیری و انجام آن توسط معاونت ورزش باشگاه، مورد تاکید قرار گرفته است.

بازگشتجنجالیآقایدروازهبانبهپرسپولیس!

با توجه به اینکه فدارسیون هنوز تصمیمی نگرفته، در حال حاضر مصطفی هاشمی به عنوان 
سرمربی تیم ملی بسکتبال شناخته می شود، اما جایگاه او با صحبت هایی که می شود، متزلزل 
به نظر می رسد. سعید ارمغانی با توجه به رابطه خوبی که با جواد داوری، رییس فدراسیون دارد، 
مطرح ترین گزینه برای هدایت تیم ملی محسوب می شود. او که سالهاست ساکن مجارستان 
است، پیش از این و سال ها قبل سرمربی تیم ملی بوده و حالا شانس زیادی دارد تا در رویدادهای 

آینده روی نیمکت تیم ملی بنشیند.

سرمربیجدیدبسکتبالازمجارستانمیآید؟

محمد دانشگر چهارمین فصل حضورش در استقلال را تجربه می کند. این بازیکن ۱۱۳ بار 
در تمامی رقابت ها به میدان رفته و روز گذشته موفق شد برای دوازدهمین بار، با پیراهن 
استقلال گلزنی کند، نکته جالب در خصوص دانشگر این است که او ۱۱ گل قبلی خود را در 
۱۱ دیدار به ثمر رسانده بود و استقلال در تمامی این ۱۱ مسابقه برنده از زمین خارج شده 
بود، برای نخستین بار محمد دانشگر موفق شد دروازه تیمی را باز کند که در پایان آن بازی، 

استقلال برنده از زمین خارج نشود.

رکوردجذابمدافعآبیهابالاخرهشکستهشد!

بایر لورکوزن در این هفته میهمان هوفن هایم خواهد بود تا با یک برد سهمیه لیگ قهرمانان 
اروپای خود را تثبیت کند. سایت بوندس لیگا در خصوص این بازی نوشت که زوج جدید 
بایرلورکوزن متشکل از آزمون و پاتریک شیک در شرایطی آتشین قرار دارند و می خواهند 
لورکوزن را به لیگ قهرمانان اروپا بازگردانند. سردار در این روزها در ترکیب جا افتاده و 
توانسته عملکرد خوبی به ثبت رساند. او در دیدار مقابل اینتراخت با اینکه گل نزد ولی در 

گل تیمش تاثیرگذار بود و جزو بازیکنان خوب زمین نام گرفت. 

تمجیدسایتبوندسلیگااززوج»آزمون-شیک«


